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Банките с рекордна печалба в кризата
Печалбата на трезорите бележи огромен ръст от близо 56% на

годишна база и достига 1,1 млрд. лв. Сред факторите за рекордната
печалба е нарастването на приходите от такси и комисиони.

Стр. 6

С номерата 33 и 6 -
към стабилна България

Кандидатите за народни
представители от “БСП за
България” в трите столични
района, президентът Румен
Радев и вицепрезидентът
Илияна Йотова увериха, че
ще работят за силна и спра-
ведлива България. И канди-

дат-президентската двойка,
и лидерът на БСП Корне-
лия Нинова бяха категорич-
ни, че за излизане от криза-
та е необходимо стабилно
парламентарно мнозинство
и редовно правителство.

“Аз съм щастлив, че от

Няма да ви предадем, обещаха пред столичните
социалисти Румен Радев и Илияна Йотова

началото досега ние сме
неразделни с един силен,
опитен, стойностен човек -
г-жа Йотова, член на БСП.
Няма да ви предадем”, уве-
ри Радев. “Не е време за
партийци, а е време за
държавници. Не е време за

популизъм, а за отговор-
ност и за смелост. Вярвам,
че ние от “БСП за Бълга-
рия” сме отговорни, смели,
знаещи и можещи”, заяви
Нинова.

олитиците днес ще изричат
красиви патриотични слова, тв ре-
портажите ще ни ги показват тро-
гателно. Един вузовски кандидат-
президент вече покани учени и
творци да празнуват заедно. Щото
днес е Денят на будителите! Хва-
ла на министъра Стоян Омарчев-
ски, който преди почти 100 годи-
ни е узаконил празника, и на
“Мати Болгария”, загдето го
възроди.

Омарчевски ли, кой беше тоя?
Колцина са възрожденците, чиито
имена могат да изброят без запъ-
ване учениците ни и дори студен-
тите? Откакто върнахме празника
на Будителите преди 30 години,
се срина просвещението, дори ду-
мичката “просвета” изгониха от
училищния закон. Къде отиде кул-
турата на обществото ни, което
не чете, не се интересува от изку-
ство извън чалгата, разбира се? Не
говоря за изключенията, масово е
така. Доказателството? Ами, само
невежо и просто население може
да се юрка по площадите да плюе
ваксините, щото щели да го
превърнат в жаба. И да си връзва
конeц на пръста да не го стигне
съдбата на поне 150-те мрящи на
ден. Протестиращи нахлули в мол,
не в библиотека. Само просто на-
селение може да търпи десет го-
дини да властва над него оня, дето
се хвали: “И аз съм прост, затова
се разбираме”... И после пак да си
го иска. А днес и той ще употреби
политически Будителите...
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Велиана ХРИСТОВА

Недостроената
„Хемус” трябва
да се проектира
отново
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Локдаун

в Горна

Австрия

Илияна Йотова:
Имаме една цел -
справедлива и
просперираща България

Веска Ненчева:
Образованието
трябва да е
стратегически приоритет

СНИМКА НИКОЛАЙ БЕЛАЛОВ
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Властта обмисля въвеждане
на локдаун и пълно блокиране
на държавата заради КОВИД-
епидемията. Това потвърди
здравният министър Стойчо
Кацаров, като уточни, че при
сегашните обстоятелства планът
на ведомството предвижда
пълно затваряне на държавата.
“Дадохме възможност да не се
стига до такива условия. Локда-
унът е последната възможност,
ако се стигне до претоварване
на болниците”, допълни той.

В същото време Кацаров
обясни, че локдаунът не решава

Българският фармацевтичен съюз се
споразумя с НЗОК в последния момент,
часове преди изтичането на срока за до-
говаряне. Подписаният анекс обаче е
само за две седмици, за да може да се
гарантира достъпът на хората до лекар-
ства. Преговорите с НЗОК ще продължат,
но ако исканията не бъдат изпълнени,
има вероятност договорът да не бъде
продължен. Сред съсловието имало и
призиви за оставката на управителя на
здравната каса проф. Петко Салчев.

Ултраси от партия “Българ-
ския национален съюз - Нова
Демокрация” на Боян Расате са
извършили вандалско нападение
и побой на ЛГБТИ активисти в
офиса на организацията
Rainbow Hub в София. Вандал-
ският акт е извършен в събота в
офиса на бул. “Дондуков”. 10
нападатели, водени от Расате,
нахлули по време на мероприя-
тие, ударили активистката от
Фондация “Билитис” Глория
Филипова и потрошили техни-
ката и мебелите, съобщи орга-
низацията. Глория твърди, че
Боян Расате я ударил в лицето.

Расате, който е кандидат за
президент и се ползва с имуни-
тет по време на кампанията,
отказа да коментира. Без да по-
сочва конкретни имена, МВР
съобщи, че след като получили
сигнала, изпратили екип на мяс-
то, който установил щетите, но
нямало данни за пострадали. По

Само БСП може да осигури социална
стабилност, защото предлага решения за
по-добър живот на хората, увери в опан-
ското село Княжевско водачът на листата
на “БСП за България” за Стара Загора
Георги Гьоков. Левицата е за равен достъп
до качествено образование и по-сериозни
инвестиции в него, каза на среща с педа-
гози първият в листите на БСП за Ямбол
и Пловдив Кристиан Вигенин. Според со-
циалистите трябва да се преразгледа
съдържанието на учебниците и да се из-

Обмисля се въвеждането
на локдаун
Работодателите нямат право да отстраняват служители без зелен сертификат

проблема с пандемията, а го
отлага и единственото решение
е ваксинацията. През последна-
та седмица има направени 130
хиляди ваксинации, което е око-
ло 10 пъти повече в сравнение
с предишните седмици. Изиск-
ването за зелен сертификат ве-
роятно ще остане до завръщане-
то на страната в зелената зона
по заболеваемост.

“Това е най-тежката КО-
ВИД-вълна досега. Броят на
заразените е с 25% по-висок от
която и да е от предишните
вълни и това поставя на голямо

изпитание здравната система”,
коментира министърът. Според
него ситуацията с леглата в ре-
анимационните отделения е на
ръба и се използват резерви в
системата, за да се обслужат
всички болни. Критично е поло-
жението навсякъде освен в бол-
ница “Лозенец”. Предвижда се
специалисти от по-малки лечеб-
ни заведения да бъдат команди-
ровани там, където ще има
възможност за разкриване на
реанимационни легла.

Здравният министър даде
позицията си и по повод преду-

прежденията, че скоро няма да
има достатъчно кислород за
болниците. Според него в мо-
мента недостиг няма, но са из-
пратени писма до производите-
лите, които да вземат приори-
тетно доставка за болниците,
нуждаещи се от него. Кацаров
все пак не изключи възможност-
та, ако се наложи, да се забрани
износът на медицински кисло-
род.

Зеленият сертификат бе ко-
ментиран вчера и от социалния
министър Гълъб Донев. Той бе
категоричен, че не могат да

бъдат отстранявани от работа
хора, които не са ваксинирани,
нито работодателят да ги
задължава да се ваксинират.
Служителите без сертификат
могат да излязат в платен или
неплатен отпуск, а законодател-
ството гарантира, че за 2021 г.
за 90 дни в неплатен отпуск не
се нарушават осигурителните
права. Мярката 60:40 ще
продължи да се прилага до края
на годината за запазване на за-
етостта, а при въвеждане на лок-
даун не се предвиждат нови со-
циални мерки.

Фармацевтите подписаха анекс с НЗОК за още две седмици
Исканията на фармацевтите са Каса-

та да им изплаща по 10 лева на обслуже-
на КОВИД-рецепта, както и повишаване
от 2 на 4 лева на парите за всички оста-
нали рецепти. От съюза настояват още
системата за електронни рецепти да бъде
усъвършенствана, така че лекарите да не
допускат грешки, което води до неплаща-
ния на Касата към фармацевтите.

 Заради това преди седмица те се
срещнаха с президента Румен Радев и
получиха уверения, че ще се търсят ре-

шения по исканията им. Здравният ми-
нистър Стойчо Кацаров пък обеща по-
вече средства в следващия бюджет. Спо-
ред фармацевтите обаче в петък на сре-
ща с ръководството на НЗОК е станало
ясно, че решението на проблемите е
отложено въпреки изтичането на сро-
ковете за подготовка на бюджета за до-
година.

 Проф. Асена Сербезова, председа-
тел на УС на Българския фармацевти-
чен съюз, бе категорична, че фармацев-

тите не са подкрепени от държавата като
специалисти на първа линия и тя не при-
знава социалната им роля. По думите й
аптеките продължават да кредитират
здравната система. “Фармацевтите
мълчаливо поемаха ударите на пандеми-
ята от КОВИД-19, мълчаливо боледува-
ха и затваряха аптеки, като не получава-
ха, за разлика от други здравни заведе-
ния, допълнителна подкрепа при затва-
ряне при боледуване на персонала”, за-
яви проф. Сербезова.

Националисти трошиха и
биха в ЛГБТИ офис в София

случая е образувано досъдебно
производство.

“Вандалската проява на на-
ционалистите е символ на усе-
щането за безнаказаност и на
пълно политическо безсилие.
Голямо “геройство” е да изпо-
трошиш мебелите в нечий офис
и да удариш жена. Хора като
Боян Расате са достатъчно без-
скрупулни, за да превърнат ом-
разата и агресията в предизбо-
рен пиар. Способни са да пове-
дат Луковмарш и да развеят зна-
мена със символите на фашиз-
ма в центъра на столицата. Ис-
торията помни до какво води
насилието спрямо различните.
Нека не позволяваме грешките
да се повтарят. Обществото да
прояви нулева толерантност
към насилието във всичките му
форми, защото утре може да сте
и вие”, призова във фейсбук ев-
родепутатът от БСП Петър Ви-
танов.

работи план за работа с ромските деца.
Образованието трябва да е на стратегиче-
ско място в политиката на държавата, за-
яви в радиоинтервю водачът на листата
на БСП в Пловдив област Веска Ненчева.
Трябва да внимаваме с всички мерки, ко-
ито взимаме, защото търпимостта на учи-
телите има граници, предупреди водачът
на листата на левицата в Кърджали Мил-
ко Багдасаров. Той обясни в тв интервю,
че педагозите са на първа линия заедно с
лекарите в контакта с децата.

Проблемите на земеделците през но-
вия програмен период, в който ключов
приоритет са зеленият преход и кръгова-
та икономика, обсъдиха с млади хора в
Шумен евродепутатът Цветелина Пенко-
ва и водачът на листата там Иван Иванов.
Интерес сред присъстващите предизвика
стратегия, наречена “От фермата до маса-
та”, която стимулира производството и
консумацията на местни продукти. Ива-
нов смята, че трябват повече субсидии за
подкрепа на местни сортове.

Река Дунав може да бъде източник на
благосъстояние чрез подобряване на мо-
билността и транспортните връзки,
насърчаване на по-широкото използване
на възобновяемата енергия, насърчаване
на дейностите в културата и туризма, ко-
ментира в Силистра водачът на левицата
Атанас Костадинов. “БСП за България”
откри предизборна шатра и в Сливен. Тук
сме, за да чуем проблемите на хората и да
търсим начин за решаването им, заяви
водачът на листата Атанас Зафиров.

БСП има конкретни мерки във всички сектори

СНИМКА БГНЕС

Доброволци от 415 батальон за гражданско-военно сътрудничество от Каламазу,
Мичиган се включиха в акция за почистване на морското дъно в Бургас. Инициативата е
посветена на Международния ден на морето - 31 октомври. Организатори на акцията
са професионални водолази от Сдружение “Приятели на морето” и Община Бургас
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Председателят на БСП и водач на
листата в 25 МИР Корнелия Нинова
припомни от сцената, че левицата раз-
полага с план за изваждането на Бълга-
рия от кризата. “За да стане това факт,
най-голямото предизвикателство пред
нас е парламент, стабилно мнозинство и
редовно правителство. Сега не е време
за партийци, а е време за държавници.
Не е време за популизъм, а за отговор-
ност и за смелост. Хората, които ще
поемат управлението на страната, ще
понесат много тежести, много удари, но
ще останат в историята, ако успеят да
преведат България и хората през труд-
ностите. Вярвам, че ние от “БСП за
България” сме тези хора - отговорни,
смели, знаещи и можещи”, увери тя.
Нинова отбеляза, че дори и следващото
НС да е “шарено”, БСП знае как да се
справи, защото вече е показала, че ней-
ните представители могат да са мъдри,
спокойни, диалогични, конкретни и ра-

С номерата 33 и 6 -
към стабилна България

нен от нито една партия. През послед-
ните месеци сме свидетели на кандидати
за власт, на партии, които ще променят
България, но не казват кога, преписали
програмите на различни партии, за да
изглежда добре в очите на избиратели-
те. БСП е партията, която последова-
телно залага и се грижи за интересите за
социално слабите, неоправданите, на
тези, които трудно могат да изкарат
годината, живота си в тези условия,
подложени на енергийна криза, социал-

на криза”, обясни Георги Свиленски,
който е първи в 24 МИР.

“Правим поредната решителна крач-
ка по пътя към победата. Тя трябва да
бъде победа на левите ценности, здра-
вия разум и социалната справедливост.
БСП е партия, за която всеки е важен и
никой няма да остане зад борда на соци-
алната справедливост”, категоричен бе
лидерът на столичните социалисти Ка-
лоян Паргов, който бе символичен до-
макин на срещата.

Няма да ви предадем, обещаха пред социалистите в София
президентът Румен Радев и вицепрезидентът Илияна Йотова

На 90-годишна възраст

на 27.10.2021 г. почина нашата обична майка и баба

ПЕТРА ВЕЛИЧКОВА

За нас – нейните близки, тя
винаги е била пример за честност,
всеотдайност и майчина грижов-
ност, а за колегите си - уважаван
научен работник микробиолог и
несравним практик в областта на
производството на мляко и млеч-
ни продукти. Започнала трудова-
та си дейност през 50-те години
на ХХ в. като технолог в Млеко-
кооп база 2 в Пловдив, тя отдава
над 50 години от професионал-
ната си кариера на млекопрера-
ботването, като достига до отго-
ворната длъжност директор на
предприятие „Млечна промишле-
ност - Пловдив”. Работи дълги го-
дини и след пенсионирането си -
на нея дължат създаването си де-
сетки утвърдили се с производ-
ството си мандри и млекопрера-
ботвателни предприятия.

ВИНАГИ ЩЕ Я ПОМНИМ С ЛЮБОВ.

Деца и внуци

Павлета ДАВИДОВА

Необходимостта от стабилно редов-
но правителство, парламентарно мнозин-
ство и отговорна президентска власт
обединява БСП и кандидатите за втори
мандат на “Дондуков” 2 Румен Радев и
Илияна Йотова. Това стана ясно на съвме-
стна проява, събрала настоящата прези-
дентската двойка и кандидатите за народ-
ни представители от “БСП за България”
в трите столични избирателни райони.
Всички те бяха категорични, че посочва-
нето на номер 6 в интегралната бюлети-
на за президент и номер 33 в тази за
парламент е пътят към по-стабилна и от-
говорна България.

“Заедно с вас преди 5 години
тръгнахме към победата и я постигнах-
ме, когато малцина я очакваха. Аз съм
щастлив, че от началото досега ние сме
неразделни с един силен, опитен, стой-
ностен човек - г-жа Йотова, член на
БСП. Няма да ви предадем”, заяви Радев
пред симпатизантите и членовете на
левицата. Той изтъкна, че служебното
правителство е наследило от ГЕРБ раз-
градени институции, тежки структурни
проблеми и се е наложило да ревизира
безброй схеми за източване на родните
пари. Радев е категоричен, че България
има нужда от действащо парламентарно
мнозинство, защото голяма част от про-
блемите изискват законодателни проме-

ни. “Въпросът е да обединим онези пар-
тии, които са готови за реформи на ко-
рупционния модел, насаден от предиш-
ните управляващи и техните явни и
скрити съюзници. В тези процеси много
ще зависи от социалистите”, заяви пре-
зидентът и допълни, че демократичните
традиции на БСП са несъвместими с
олигархичния модел. “Хората от ляво
никога не биха приели безпринципни
сделки със задкулисието. Важно е да
чуем гласа на почтените, социално мис-
лещите хора от ляво”, подчерта Радев.

“Днес България има нужда от силен
президент, който не се крие зад чужди
решения. Който е показал, че е решите-
лен и смел и може да взима решения,
които понякога не са много популярни,
включително и за самия него. Но това е
лидерът, водачът, който може да гледа в
бъдещето и да води хората след себе
си”, заяви вицепрезидентът Илияна Йо-
това. Тя благодари на БСП за подкрепа-
та, дадена преди 5 г. и продължаваща
досега. Ние сме с вас, увери Йотова.

Кандидат-президентската двойка бе
посрещната на крака от социалистите.
Заради противоепидемичните мерки
всички присъстващи, включително Радев
и Йотова, бяха проверявани за зелени
сертификати. Който нямаше, можеше да
си направи безплатен бърз тест за КО-
ВИД, благодарение на БСП в София.
Бяха подготвени и шатри с листовки как-
то на Радев и Йотова, така и на кандида-
тите от левицата, а столовете за гостите
бяха на разстояние.

зумни. “Такива ще бъдем и на 15 ноем-
ври - отговорните държавници, които
съзнават трудността на момента и сво-
ята сила. Тя е в нашата експертиза, го-
товност и можене и това е благодарение
на цялата партия”, заяви Нинова, докато
присъстващите скандираха “Победа” и
“БСП”.  Тя отново изреди част от мер-
ките и политиките, за които левицата
настоява, и изрази надеждата си за пове-
че разум и стабилно парламентарно
мнозинство в следващото НС.

“Новите политически инженери и
идеолози ни насаждат, че нямало ляво и
дясно. В момента разделението е на ум-
ните и красивите срещу всички остана-
ли, на младите срещу старите, на ста-
туквото срещу промяната. Наскоро ста-
на модерно да ни разделят и на почтени
и непочтени, като някои непочтени ще
издават лиценза за почтеност на всички
останали”, гневен бе водачът в 23 МИР
Христо Проданов. Той отбеляза, че в
обществото постоянно се насаждат раз-
делителни линии, а политическият дебат
е принизен до долнопробно шоу. Про-
данов призова за повече разум на избо-
рите и увери, че БСП знае как да се
справи с кризата. “Само заедно можем
да променим България, когато спечелим
президентските и парламентарните из-
бори. За трети път БСП застава пред
вас с открита програма и специалисти
във всички области - енергетика, соци-
ална политика, икономика, здравеопаз-
ване, професори, доценти, доктори. По-
тенциал, който няма как да бъде подце-
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25 ГОДИНИ
от смъртта на

ЙОРДАН ИВАНОВ
КЕРЕЗОВ

 от Ихтиман
    21.10.1904 г. – 31.10.1996 г.

 Синовен поклон пред
паметта му!

Чавдар

Печалбата на банките бе-
лежи огромен ръст от близо
56% на годишна база и дости-
га 1,1 млрд. лв. към 30 септем-
ври 2021 г., става ясно от
съобщение на Българската
народна банка (БНБ). Добри-
ят финансов резултат идва от
много фактори, сред които
ръст на приходите от такси и
комисиони, намаляване на раз-
ходите за обезценка и др.

Нетните приходи от такси
и комисиони през деветмесе-
чието са с около 150 млн. лв.
повече в сравнение със същия

С 56 на сто нарасна
печалбата на банките
По време на КОВИД-кризата трезорите са спечелили 1,1 млрд. лв.

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

период на миналата година.
От януари до септември тази
година банките са прибрали
от такси и комисиони бруто
1,08 млрд. лв., а от лихви -
2,25 млрд. лв. Миналата годи-
на приходите от такси бяха
бруто 908 млн. лв., а от лихви
- 2,23 млрд. лв.

Разходите за обезценка на
проблемни кредити към девет-
месечието са 401 млн. лв., като
размерът им е по-нисък с 227
млн. лв. (36,2%) спрямо този
за същия период на 2020 г.,
става ясно от данните на БНБ.

Брутният кредитен порт-
фейл на банковата система
нараства с 2,2 млрд. лв. (3,1%)
до 73,7 млрд. лв. Увеличават
се заемите на домакинствата
(с 1 млрд. лв., 3,8%) и на фир-
мите - с 979 млн. лв., 2,6%.

Брутният размер на необ-
служваните кредити в края на
септември е 5,4 млрд. лв., а
делът им в общата сума на
брутните кредити и аванси е
6,44% (при 6,72% в края на
юни).

Депозитите в банковата
система нарастват през три-
месечието с 3,9 млрд. лв.
(3,6%) до 113 млрд. лв. Осно-
вен принос има увеличението
на привлечените средства от
фирмите (с 2,4 млрд. лв.,
7,7%). Растеж отбелязва и ре-
сурсът от домакинства (с 665
млн. лв.,1%). Собственият ка-
питал в баланса на банковата
система през третото триме-
сечие на 2021 г. нараства с
247 млн. лв. до 16,3 млрд. лв.
с приноса на увеличената пе-
чалба през периода.

Въпреки че актуализираният
държавен бюджет за 2021 г. е разче-
тен при дефицит от 4,7 млрд. лв., към
края на октомври той продължава
текущо да отчита излишък. Положи-
телното салдо е в размер на около
725 млн. лв. (0,6% от прогнозния
БВП), сочат предварителните данни
на Министерството на финансите.

На месечна база за октомври се
очаква салдото все пак да бъде на

Бюджетът е с 343 млн. лв. дефицит за октомври
2021 г. Повишени са също здравните
разходи, както и помощите за бизне-
са, става ясно още от данните на МФ.
Направените разходи са за 41,356
млрд. лв. В сравнение с миналата
година те също са с 5,7 млрд. лв.
повече.

Междувременно от Фискалния
съвет препоръчаха бюджетът за 2022
г. да бъде изготвен с бюджетен дефи-
цит, който не надхвърля 3% от БВП.

дефицит в размер на 343 млн. лв.
Октомври е първият месец, в който
се изплащат повишените на 120 лв.
добавки към пенсиите на всички пен-
сионери.

МФ предупреждава, че през но-
ември и декември се очаква разходи-
те да нараснат значително.

Приходите в бюджета към края на
октомври са значително по-високи от
тези за същия период на миналата

година - ръстът е близо 5,7 млрд. лв.
Разходите са нараснали с приблизи-
телно същата сума - 5,75 млрд. лв.

Изразходени са близо 1,2 млрд. лв.
за добавки към пенсиите на всички
пенсионери (по 50 лв. до септември
и по 120 лв. за октомври). Влияние
оказват също увеличението на мини-
малната, максималната пенсия, както
и базовият ефект от увеличението на
пенсиите през юли 2020 г. и юли

Изкупната цена на
кравето мляко за второ-
то тримесечие в сравне-
ние със същия период на
миналата година се е
повишила с 3%, при ов-
чето - с 9%. Това е каза-
ла д-р Даниела Димитро-
ва от Центъра за иконо-
мически изследвания в
селското стопанство по
време на конференция,

Прогнозират поскъпване на млякото
организирана от Инсти-
тута за аграрна иконо-
мика. “Засега това уве-
личение не успява да по-
срещне настоящото уве-
личение на цените на
фуражите, което по дан-
ни на НСИ е с 10-15%
за същия период”, казва
д-р Димитрова, цитира-
на от economic.bg. Пре-
движданията за цената

на млякото през настоя-
щата година са тя да се
повишава заради растя-
щите производствени
разходи и увеличението
на цените на млечните
суровини.

“Прогнозираме пого-
ловието от млечни крави
през 2021 г. да намалее
до 221 000 животни или
с 3% по-малко от 2020 г.

Стадото от млечни овце
също ще претърпи съкра-
щения с около 2%. Сред-
носрочните перспективи
показват, че поголовието
от млечни крави може да
се понижи до 190 000
глави, а при овцете - до
880 000 животни”, по-
сочва експертът.

Оценките за общото
производство на краве и
овче мляко през 2021 г.
са за 934 000 тона, което

представлява спад с 2% в
сравнение с 2020 г. Това
се дължи на засушаване-

то през основните пасищ-
ни месеци и растящите
цени на фуражите.

СЛЕД ПРОВЕРКИТЕ НА НАП

Близо 82,5 милиона лева са декларирани като
изплатен дивидент през третото тримесечие на 2021
г., съобщи Националната агенция за приходите. Спо-
ред данъчните има пряка връзка между близо 1800
проверки за касовата наличност на фирмите и интен-
зивното изплащане на дивиденти. От НАП напомнят,
че срокът за подаване на декларациите за авансови
данъци изтича на 1 ноември и дотогава най-късно се
внася и данъкът върху получените дивиденти.

През юли приходната агенция започна масова
кампания за проверка на касова наличност - сумите,
отчитани счетоводно като налични в касите на фир-
мите. В рамките на проверките е установена липса на
над 215 млн. лева в касите на 271 фирми, други 182
са декларирали, че ще разпределят дивидент и ще
внесат дължимия данък в срока за това. Проверките
на приходната агенция продължават, като при тях

Фирмите декларираха рекордни дивиденти
наличните в касите средства се преброяват, описват
се всички купюри и се сравняват с посочените в
счетоводството.

От НАП обясняват, че фиктивната касова налич-
ност най-често се получава, когато собствениците на
юридически лица извършват за сметка на компаниите
разходи за лични цели -  например скъпи покупки,
луксозни почивки и други подобни, за които обаче
липсват счетоводни документи. При друга практика
предприемачите системно теглят от банковите смет-
ки суми, които не се изразходват за дейността. Сче-
товодителите отчитат тези пари като фиктивна касо-
ва наличност, но при проверка от страна на НАП
парите не могат да бъдат представени. Законът обаче
дава възможност на юридическите лица да разпреде-
лят дивидент към физическите лица - собственици,
като заплатят дължимия за това 5% данък.

Фермерите могат да
подават заявления за КО-
ВИД-помощи от 8 до 26
ноември, съобщи Държав-
ният фонд “Земеделие”. До

ДФЗ отпуска КОВИД подпомагане за земеделците
72 млн. лв. ще бъдат раз-
пределени между 50 000
земеделски производители.
Субсидиите ще бъдат из-
платени най-късно до 10

декември 2021 г.
Фермерите, които от-

глеждат едри и дребни
преживни животни, ще
бъдат подкрепени с до 37

млн. лв. Пчеларите ще по-
лучат до 5 млн. лв., а про-
изводителите на плодове и
зеленчуци ще бъдат подпо-
могнати с до 29,5 млн. лв.
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Въпреки измененията на
цените изграждането на АЕЦ
“Белене” ще струва около 10
млрд. лева, защото е купено
основното оборудване за цен-
тралата. Това каза в интервю
за БТА председателят на “Бу-
латом” Богомил Манчев. По
думите му, ако оборудването
беше купено сега, атомната
централа щеше да струва два
пъти по-скъпо. Той отчете, че
все пак в момента медта е по-
скъпа. Във всяка централа,
която произвежда електрое-
нергия, около 25 процента са
кабели и въртящи механизми и
има много мед. Затова е
възможно от тези 10 млрд. лева
да се повиши още малко цена-
та, но не и много. Относно
стойността за изграждането на
7 и 8 блок на АЕЦ “Козлодуй”
не може да се говори нищо
конкретно, защото процесът
все още не е започнал. Пло-
щадката на 7 блок е съвсем
нова за европейската общност.
Там всичко трябва да се започ-
не наново. Проектът за АЕЦ
“Белене” не може да се приго-
ди за 7 блок, смята Манчев. Не
може да стане, защото това е
друга площадка. Манчев
изтъкна, че инфраструктурата

Ако оборудването се купуваше сега, цената щеше да бъде двойна

ЕКСПЕРТ:

АЕЦ „Белене” ще
струва 10 млрд. лева

не” е политически. Някои каз-
ват, че ще има много голямо
влияние от Русия. Турбината
обаче е собственост на “Дже-

нерал електрик”, въпреки че е
френска. Освен това “Франа-
том” ще изгради електроника-
та в централата. Ще се подпи-
ше споразумение с “Уестинг-
хаус”, че след петата година
на търговска експлоатация
американската компания ще се
конкурира да доставя гориво.
“Кое му е точно руското, че
не разбирам”, попита Манчев.
Той обясни, че бъдещият пре-
миер трябва да обясни това в
парламента, който няма да
подкрепи само сегашното пра-
вителство, а депутатите ще
подкрепят три-четири прави-
телства напред.

По същия начин може и
трябва да се изградят и 7 и 8
блок на АЕЦ “Козлодуй”. За
този проект трябва новите
мощности да се отделят в ново
дружество, защото в противен
случай е забранено. Дружест-
вото трябва да бъде самостоя-
телно. Българският енергиен
холдинг като фирма майка го
подпомага, за да може да си
намери кредит. Изисква се 30
процента да е собствен капи-
тал. Ще трябва да се направят
търгове за избор на техноло-
гия. Манчев заяви, че БЕХ за-
това е създаден - за да няма
пряка държавна помощ. Сами-
ят АЕЦ “Козлодуй” не може
да изгражда 7 и 8 блок. Причи-
ната е, че парите на АЕЦ
“Козлодуй” са на държавата.
Ако тези пари се харчат ди-
ректно за изграждането на два-
та блока, това е държавна по-
мощ. АЕЦ “Козлодуй” е 100
процента държавна компания
и всичките пари, които се пе-
челят, са дивидент на държава-
та. Държавата обаче може да
даде гаранция. Същото се на-
лага да се направи и за изграж-
дането на АЕЦ “Белене”.

там е съвсем различна от тази
на “Белене”.

Според председателя на
“Булатом” е правилно веднага
да започне да се строи АЕЦ
“Белене”. Проектът трябва да
се финансира чрез държавна
гаранция - експортно ориенти-
рана. Тя се дава на търговско-
то дружество АЕЦ “Белене”,
което от своя страна дава па-
рите на съответния кредитор.

Очакванията са много ряз-
ко да се повиши цената на т.
нар. базова енергия. Ако до-
преди четири месеца тя е била
около 60 евро, сега е около 80-
90 евро, посочи Манчев. За-
щитната цена за връщане на
парите от АЕЦ “Белене” при
10 млрд. лева бюджет за цент-
ралата е билa 12 години. Зато-
ва се искаше 25-годишен кре-
дит, 8 години гратисен период
и централата да работи 35 го-
дини за държавата, след като
бъде изплатена. Сега този пе-
риод на възвръщаемост ще се
съкрати под 10 години. “Това
е уникална работа. Почти 50
години ще работи за печалба
на държавата. Двата ядрени
блока на АЕЦ “Белене” за своя
60-годишен живот ще произве-
дат 1 млрд. мегаватчаса елект-

роенергия”, допълни Манчев.
Председателят на “Була-

том” смята, че проблемът с
изграждането на АЕЦ “Беле-

Недостроената „Хемус” трябва
да се проектира отново

Строителството на
последните три лота от
магистрала “Хемус” (от
Белокопитово до Варна)
се връща в изходна по-
зиция. Причината е, че
очертаното трасе мина-
ва през слаби терени, за-
щитени зони от Натура
2000 и през свлачища.
Това са показали гео-
ложките и геодезични
проучвания, проведени
по договори, сключени
от правителството на
Бойко Борисов. Цялата
процедура трябва да
бъде извървяна наново,
обяви регионалният ми-
нистър Виолета Комито-
ва на брифинг, на който
присъстваха вътрешни-
ят министър Бойко Раш-
ков и директорът на
НАП Румен Спецов.
Сега ще чертаем ново
трасе и пак започваме
проучвания, заяви Коми-
това. Съвместните про-
верки на НАП и поли-
цията са установили
множество нарушения,
свързани със строител-
ството на магистралата.
С министерски поста-
новления от бюджета са

Шефът на НАП Румен
Спецов заяви, че агенция-
та извършва проверки дали
изтичането на този огро-
мен авансов ресурс не е
довело до облаги и дали
има извършени данъчни на-
рушения. Комитова комен-
тира, че тези пари са раз-
дадени от бившия шеф на
“Автомагистрали” Стоян
Беличев. Парите подлежат
на огромен риск и не е
имало спешност за разда-
ването им. Открити са и
нарушения по техническа-
та и проектната готовност
на строителството на ня-
кои лотове. Говорим за не-
законно строителство, ко-
ментира Комитова.
Вътрешният министър
Бойко Рашков заяви, че
данните, с които МВР раз-
полага, сочат, че са съста-
вени десетки документи с
невярно съдържание. От
заснемането на магистра-
лата е станало ясно, че не
се извършват никаква дей-
ности по нея, въпреки че
са раздадени авансово
пари. Рашков заяви, че за
някои участъци от магист-
ралата не е ясно кои са
строителите.

Няма да се вдига
цената на винетките
за леките коли

Цените на винетките за леките коли няма да се пипат,
а за тол таксите се обсъжда леко повишение. Това съоб-
щи министърът на регионалното развитие арх. Виолета
Комитова пред “България он еър”. Така за четвърта
поредна година цените на стикерите за леките коли ще
останат без промяна. За последно цената им беше вдиг-
ната рязко в началото на 2018 г. Приходите от леките
коли продължават да са основният източник за поддържа-
нето на пътищата. В момента те осигуряват 75 на сто от
приходите, което е около 280-300 млн. лв. Останалите
около 80 млн. лв. идват от тежкотоварния трафик - ками-
они и автобуси, посочи арх. Комитова. Тя допълни, че
пропорцията трябва да е обратната, защото тежките
камиони рушат повече пътната настилка. По тази причи-
на в момента се обсъжда увеличаване на обхвата на
платените пътища и повишаване на тарифите.

В момента тежкотоварният трафик плаща само за
3115 км магистрали и първокласни пътища от общо 20
000 км републиканска пътна мрежа. Въпреки че са
толкова малко, се оказва, че само част от всички поста-
вени камери са следили трафика върху тези 3000 км,
каза арх. Комитова. Затова по думите й “едно от първи-
те неща, които вече са променени, е да се увеличи
броят на камерите, които следят трафика”. В резултат
се отчита и леко повишаване на събраните пари, каза
регионалният министър. Другата мярка, която
продължава да се обсъжда, е разширяването на обхва-
та на платените пътища за тежкотоварния трафик. “Още
обмисляме от 3000 км да минем на 6000 км или на 16
000 км платени пътища. Това е гъвкаво решение.
Възможно е с подготовка и организация да обхванем
по-голяма част от пътната мрежа”, каза арх. Комитова.
Дискутира се и леко повишаване на таксите за ками-
они и автобуси, заяви регионалният министър.

Цялата процедура трябва да бъде извървяна
наново, обяви регионалният министър Виолета
Комитова на съвместен брифинг, на който
присъстваха вътрешния министър Бойко Рашков
и директорът на НАП Румен Спецов

отпуснати около 3,7
млрд. лв. за цялата маги-
страла, а дъpжaвнoтo
дpyжecтвo “Автомагист-
рали” е раздало 1,3 млрд.
авансово на частни фир-
ми фирми, които рабо-
тят като подизпълните-
ли. За лотовете от 4 до 9
няма издадени разреше-
ния за строеж, нито са
започнали отчуждителни
процедури. Независимо
от това са преведени ог-
ромни суми авансово.
Така например за Лот 4
са изплатени 77 млн. лв.

авансово, за Лот 5 - 91
млн. лв., за Лот 6 - 101
млн. лв. За лотовете 7, 8
и 9 няма започната ни-
каква строителна дей-
ност, но там авансите са
на стойност 92 млн. лв.”,
заяви Атанас Илков от
Главна дирекция “Наци-
онална полиция”. Той
допълни, че са разпита-
ни над 150 човека, соб-
ственици на земи, през
които трябва да минава
магистралата. Общата
бройка на собственици-
те е 1500.

СНИМКИ БГНЕС

Богомил Манчев
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Жители на южния йеменски град
Аден оглеждат мястото, където
бе взривена кола. Терористичният
акт, извършен пред входа на
летището, уби 12 души на място
и рани други 10. Аден е крепостта
на сунитското правителство,
признато от международната
общност и подкрепяно от
Саудитска Арабия. Враждуващата
шиитска групировка на
влиятелната общност хути
контролира главно северната част
на Йемен. Смята се, че
атентатът е дело на хутите

СНИМКИ БГНЕС

Горна Австрия
с пълен локдаун
Русия обвини СЗО и ЕМА, че саботират нейната
ваксина, която е с 97,6% ефективност

Г-20 одобри 15% глобален
корпоративен данък

Украйна се готви за
война или провокация

В Румъния проведоха помен по повод 6-годишнината от трагедията в нощния столичен клуб “Колектив”,
където 65 посетители загинаха при пожар по време на рок концерт. Други 174 бяха ранени. По стълбите
на Апелативния съд бяха показани портрети на загиналите, а край тях налягаха доброволци, покрити
в чаршафи в бяло, символ на невинните жертви и нелепата смърт

Четвърти окръг в провин-
ция Горна Австрия въвежда
контрол при излизане за
гражданите си. Мерките в
Грискирхен са валидни от
полунощ. За излизане от
окръга е необходим тест за
неваксинирани граждани или
зелен сертификат, съобщава
“Дер Стандарт”. Средната
седемдневна честота на зара-
зяване в момента е 518,7,
което е над границата от 500,
определена от федералния
указ, информира кризисният
екип на щата. Окръгът въвеж-
да такива мерки след Брау-
нау, Фрайщат и Гмунден, ко-
ито също са в Горна Авст-
рия.

Междувременно, активис-

ти от “Народния алианс за
ваксини”, призоваха лидери-
те на Г-20 да решат проблема
с доставките на препаратите.
Според тях, пандемията няма
край заради световното нера-
венство при разпределението
на ваксините срещу корона-
вируса. На срещата си Г-20
одобри целта за 70% вакси-
ниране на населението в све-
та до средата на 2022 г.

Китайският лидер Си
Дзинпин призова за еднакво
отношение към различните
ваксини и за взаимното им
признаване от държавите.
Същия призив отправи и ру-
ският президент Владимир
Путин. Двамата се включиха
по видеовръзка във форума в

Рим, в който останалите ли-
дери от Г-20 участват лично
за първи път от началото на
пандемията. Москва обвини
чиновниците в СЗО и ЕМА,
че умишлено не признават
успехите на “Спутник V”.
Това съобщи директорът на
Националния изследовател-
ски център по епидемиология
и микробиология “Гамалея”
Александър Гинцбург в ин-
тервю за “Вечерна Москва”.
“Спутник V” е регистриран в
70 държави с общо 4 млрд.
души или повече от 50% от
населението на света. По
броя на одобренията, полу-
чени от държавните регула-
тори, руският препарат се
нарежда на второ място в

света. Според различни дан-
ни ефективността на ваксина-
та е 97,6% въз основа на ана-
лиза на информация за 3,8
милиона ваксинирани русна-
ци.

Канада обеща да дари 200
млн. дози ваксина срещу ко-
ронавирус на бедните стра-
ни. Отава ще даде и 15 млн.
долара за подпомагане на
Южна Африка.

Същевременно, американ-
ското разузнаване призна, че
произходът на вируса никога
няма да стане ясен. Теориите
за предаването му от живот-
но на човек или инцидентно
изтичане от лаборатория са
“най-вероятни”, обобщиха
експерти.

“Всички признаци, които са явни, и редица други сигнали
показват, че Украйна се готви или за война, или за много
сериозна провокация. Например, завземането на едни или
други (села) или излизане на границата (с Русия)”, заяви ли-
дерът на непризнатата Донецка народната република (ДНР)
Денис Пушилин. Той говори по ютюб-канала “Соловьов Live”.
Гостът обясни, че Украйна събира сили и техника “в южна
посока”, като вероятно иска да отреже ДНР от морето.

Междувременно според в. “Вашингтон пост”, който се
позовава на длъжностни лица в САЩ и европейските страни,
съобщи че се наблюдава прехвърлянето на някои руски сили
към границата с Украйна. Според изданието конфликтът в
Донбас “влиза в нов етап” заради използването на турски
безпилотник от украинските сили за нанасяне на удари в
Донбас.

В същото време турският външен министър Мевлют
Чавушоглу призова Украйна да не споменава страната му
като производител на притежаваните от нея безпилотници.
“Щом те купиха от нас въоръжение, то престана да бъде
турско. Макар и произведено в Турция, сега то принадлежи
на Украйна... Украйна трябва да спре със споменаването
на името на нашата държава”, каза той в интервю за теле-
визия “Россия-1”.

Заседаващите в Рим лидери на 20-те най-големи икономи-
ки в света одобриха 15% минимална данъчна ставка за ком-
пании с годишни приходи над 750 млн. евро. Договорът за
глобалния корпоративен данък е насочен срещу мултинацио-
налните компании, които прибягват до данъчни убежища,
съобщава списание “Форбс”. Отделно част от най-големите
мултинационални компании с годишен оборот от 20 млрд.
евро и маржове на печалба над 10% ще плащат данъци в
страните, където продават своите продукти или услуги.

Г-20 се задължи до края на 2021 г. да се спре международ-
ното държавно финансиране на чуждестранни ТЕЦ-ве. Стра-
ните от групата ще окажат технологична подкрепа на разви-
ващите се държави, за да се откажат “колкото се може по-
бързо” от въглищната енергетика.

На срещата бе обсъден и климатът. По видеовръзка рус-
кият президент Владимир Путин заяви, че средногодишната
температура в страната му расте по-бързо от тази в света и
за 10 години тя се е увеличила с половин градус. Той добави
още, че “според международни експерти Русия е сред лидери-
те на глобалната декарбонизация. През последните 20 години
въглеродната интензивност на нашата икономика е намалява-
ла годишно средно с 2,7% и това е повече, отколкото в света,
повече от страните в Г-7”, уточни той.

Полша остава без
КОВИД-помощи

Председателката на ЕК Урсу-
ла фон дер Лайен заяви, че Полша
няма да получи милиарди евро
помощ за възстановяване от пан-
демията от коронавирус, докато
не отмени спорната реформа на
съдебната система. По думите й
има ясни правила за получаването
на пари от фонда, които важат
за всички държави членки, и те
засягат реформи, посочени в кон-
кретни препоръки към страната.

Кораб под турски флаг
с мигранти на борда

Товарен кораб под турски флаг,
превозващ около 400 африкански
мигранти, отплава от остров
Карпатос, след като изпрати сиг-
нал за бедствие. Той ще акостира
в гръцко пристанище. Гърция е
основният път към ЕС за търсе-
щите убежище бежанци.

Убити и ранени
на протест в Судан

Силите за сигурност застре-
ляха 3 души по време на общона-
ционални протести в Судан в събо-
та. 38 души са ранени. Стотици
хиляди хора поискаха възстановя-
ване на гражданско правителст-
во след военния преврат. Демон-
страциите белязаха най-голямо-
то предизвикателство за генерал
Абдел Фатах ал-Бурхан, откакто
той свали кабинета на премиера
Абдала Хамдок миналата седми-
ца.

Отмениха над 1000
американски полета

Авиокомпания “Америкън
еърлайнс” отмени над 1000 поле-
та заради силни пориви на вятъ-
ра, затрудняващи кацането и из-
литането на самолетите на ле-
тището в Далас. В неделя бяха
отменени 23 полета, но в събота
те бяха 485, а в петък 542. Дру-
гата причина са напусналите ра-
бота членове на екипажа.
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Имаме една цел - справедлива
и просперираща България
През всичките тези години най-силно ме е крепяло доверието на българските
социалисти, твърди вицепрезидентът, кандидат за втори мандат

Интервю на
Павлета ДАВИДОВА

ИЛИЯНА ЙОТОВА:

Àç ñúì ëÿâ ÷îâåê, âÿðâàì,
÷å ÷îâå÷åñòâîòî è
ñúâðåìåííèòå îáùåñòâà
òåïúðâà ùå èìàò íóæäà îò
íàøèòå èäåè è ïîëèòèêè

“

Âúðíàõìå àâòîðèòåòà íà
ïðåçèäåíòñêàòà èíñòèòóöèÿ

“

 Г-жо Йотова, каква е
равносметката ви за отми-
налия мандат, доволна ли сте
от свършеното и какво ви
мотивира за втори мандат?

- Винаги има още работа за
вършене. Времето често не до-
стига. Да, удовлетворена съм.
С президента Румен Радев фор-

мирахме силен екип. Отлично
си взаимодействаме. Не само
според разписаните правомо-
щия по Конституция, но и за-
ради доверието, общите цели,
общите добродетели. Показах-
ме, че президентската инсти-
туция не е протокол, върнах-
ме нейния авторитет, значение
и влияние. Росен Плевнелиев
се подчиняваше на Министер-
ския съвет и лично на Бойко
Борисов. Спомняте ли си, че
той, според думите на своя
лидер, беше президент, за да
му топли мястото? Това озна-
чаваше погазване на Консти-
туцията и нейния дух за разде-
ление и взаимен контрол на
властите. През 2016 г. обещах-
ме, че ще бъдем гласът на
българските граждани. Не
сключваме сделки с министри,
депутати, с властимащи. Обе-
щахме, че ще пресечем моно-
пола на партията-държава
ГЕРБ и те вече не са във власт-
та. Справихме се заедно с всич-
ки българи, които не искат по-
вече корупцията да разяжда
обществото ни, да се шири
беззаконие. Обявихме се за
мощна алтернатива на управ-
ление, която да преведе стра-
ната през наследените от Бо-
рисов кризи и да възстанови
държавността. Искаме Бълга-

рия да бъде активен участник в
европейските политики, а не
страна от периферията.

 За сметка на предше-
ствениците си, изглежда
създадохте добър екип с
президента и действате
синхронно...

- Да, така е. Всеки от нас е
характер, смея да твърдя, си-
лен характер. С различна про-
фесионална подготовка, с раз-

лични гледни точки, но и с
уважението към мнението на
другия. Най-важното е, че има-
ме една цел - справедлива и
просперираща България.
България, в която ние, нейните
граждани, имаме самочувствие,
че сме българи, а не поданици,
в каквито искаше да ни
превърне Борисов.

 Едно от правомощия-
та ви като вицепрезидент е
свързано с работа с българи-
те зад граница, вероятно има
трудности?

- Ние работим не за, а с
всички българи по света за
България. Моята голяма цел е
да се съхранят и развиват ис-
торическите общности, бълга-
ри по произход, преселили се
преди няколко века, още по
време на робството. Тези, кои-
то насилствено са откъсвани
от родината след войните и на-
ционалните катастрофи, споле-
тели родината ни. Дори и днес
те са подложени на асимила-
ция, на претопяване. Затова
бях заедно с тях в Украйна,
Молдова, Северна Македония,
Сърбия, Албания, Казахстан.
За да запазим българския език,
българската идентичност,
българските традиции, учили-
щата с преподаване на българ-
ски език. В Албания вече има
признато българско малцинст-
во, трябва да засилим още по-
вече контактите си с тях. Ус-
пяхме да запазим териториал-
ната цялост на Болградския
регион, но все още няма

българско училище в Одеса, за
съжаление. Това са добри при-
мери за взаимодействие между
всички власти в страната.

 Установихте ли кон-
такти и с по-новата емиг-
рация?

- Имаме вече създадена
мрежа с българските общнос-
ти от Европа, Латинска и Се-
верна Америка, от Азия. С
българските наследници дори
от далечната провинция Чако
в Аржентина, чиито прадеди
са още от края на XIX век. С
българските училища, с кул-
турните дружества. Не срещ-
нах разбиране в правителство-
то на ГЕРБ за сериозно внима-
ние към този огромен потен-
циал, който представляват
българите зад граница. Не по-
желаха да направим политика
за техния статут, за институ-
ционална връзка с родината.
Продължаваме напред. Поли-
тиката за нашите сънародници
зад граница изобщо не е била
на дневен ред поне 20 години,
а по официална статистика над
1,3 милиона души са напусна-
ли страната в последните годи-
ни, неофициално се говори за
около 3 милиона българи.

 Предложихте създава-
нето на Културен инсти-
тут на България. Докъде
стигнахте?

- Започнахме да работим за
Български културен институт
по подобие на Сервантес, Гьо-
те институт и др. Говорихме с
над 100 български интелекту-
алци, режисьори, поети, арти-
сти, писатели и др. Те застана-
ха зад тази идея, водени от
убеждението, че България
трябва да разшири своята кул-
турна дипломация. Ние сме
една от най-старите държави в
Европа, създатели на писме-
ност, на славянската цивилиза-
ция. Трябва да разширяваме
своето влияние, защото има
опити да се пренаписва исто-
рията и да се пренебрегва ро-
лята на българската държава.

Разработихме различни ва-
рианти за статута на институ-
та. Проведох разговори с ми-
нистри от тогавашното прави-
телство на Борисов. За съжа-
ление, нито един не намери
време, а може би и желание, за
да придвижи тази идея към пар-
ламента. Такъв институт има
смисъл да бъде създаден само
ако има специален закон, кой-

то да го брани, за да не може
никой да го премахне с лека
ръка. Много хора ми казаха,
че това е въпрос, който трябва
да бъде решен лично от г-н
Борисов. Само че той няма
отношение към култура и ду-
ховност, така че имаме нулев
резултат. Много се надявам, че
след 14 ноември ще има ста-
билно политическо мнозинст-
во в НС и изпълнителна власт
от грамотни хора, които миле-
ят за българщината и за българ-
ската култура. Ще им предо-
ставим вариантите, които сме
разработили, както за статута,
така и за дейността на този
културен център.

 Първи ноември е, кои са
новите будители? Или разчи-
таме само на старите?

- Няма как да не се връща-
ме към миналото и да не по-
мним откъде сме тръгнали.
Догодина ще станат 300 годи-
ни от рождението на най-голе-
мия български будител Паисий
Хилендарски. Със своята мал-
ка книжка той не само събуди
народа, но тя е в основата на
формирането на българската
нация и българското Възраж-
дане. Будители има и днес -
учители, професори, препода-
ватели. Всички онези, на които
им е скъп българският език,

българската култура и книж-
нина, българският суверенитет.
За съжаление, културата вина-
ги остава някъде в периферия-
та. Не е почтено да говорим за
духовното и културното ни
развитие само на празници.
Загубихме лекторати във во-
дещи университети по света,
къде от безсилие, неграмот-
ност, от липса на внимание, же-
лание, интерес... Може да на-
правим много повече за сред-
ното образование, за разпро-
странението на българския
език. Имаме много работа,
която трябва да свършим, с до-
стойни българи, политици, уп-
равленци, които да защитават
българското.

 Защо надпреварата за
“Дондуков” 2 изглежда сякаш
е всички останали кандида-
ти срещу вас и г-н Радев?

- Борисов добре знае кой
направи неговото оставане във
властта невъзможно. Това без-
спорно е Румен Радев. И ние
не сме сами. Имаме много
съюзници. Голяма е и ролята
на БСП, която бе единствена-
та опозиция през десетилетие-
то “Борисов”. ГЕРБ искат пре-
зидентската власт, за да се
върнат на бял кон и отново да
овладеят държавата с техните
схеми, зависимости и олигар-
хия, с корупция и беззаконие,
които се превърнаха в държав-
на политика.

На стр. 10
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1
ДЕН НА НАРОДНИТЕ БУДИТЕЛИ. За първи

път е честван в Пловдив през 1909 г. От 1921 до
1945 г. е общонацио-
нален празник. След
дълго прекъсване че-
стването е възобно-
вено през 1992 г., ко-
гато 1 ноември офи-
циално е обявен за
Ден на народните
будители и неприсъ-
ствен за всички учеб-
ни заведения в страната. От 1991 г. Съюзът на
учените в България отбелязва Деня на народните
будители и като свой празник. Този ден с решение
на Съюза на българските журналисти е и Ден на
българската журналистика.

ПРАЗНИК НА КОТЕЛ. Отбе-
лязва се в Деня на народните бу-
дители с решение на ОбС от но-
ември 1993 г. Днес празнуват и
жителите на Тетевен. На тази
дата през 1877 г. градът е осво-
боден от турско робство.

1864 - СЪЗДАДЕН Е КОНЕЗАВОДЪТ “КАБИ-
ЮК” В ШУМЕН. По време на Руско-турската
освободителна вой-
на (1877-1878)
всички коне са изво-
зени от отстъпва-
щата турска ар-
мия в Анадола.
С ъ щ и н с к о т о
възстановяване на
дейността на стопанството датира от есен-
та на 1894 г. под името “Държавен конезавод,
склад за жребци и ремонтно конско депо “Ка-
биюк”. През 2004 г., с приемането на Закона за
животновъдството, стопанството е преиме-
нувано в “Държавно предприятие Кабиюк”.

1900 - ПУСНАТА Е ПЪРВАТА ВЕЦ У НАС.
“Панчарево” е и първата водноелектрическа цен-
трала на Балканския
полуостров, с из-
граждането на коя-
то се поставя нача-
лото на обществе-
ното електроснаб-
дяване в България.
Захранва 600 лампи, осветяващи София, елект-
рически трамвай и произвежда двигателна сила
за индустриалните предприятия в столицата.
София става една от първите електрифицирани
европейски столици. През 1986 г. ВЕЦ “Панчаре-
во” е обявена за паметник на културата. На 1
ноември 1974 г. е открита водноелектрическа-
та каскада “Белмекен-Сестримо”.

1944 - СЪЗДАДЕНА Е БЪЛГАРСКАТА ХОРОВА
КАПЕЛА “СВЕТОСЛАВ ОБРЕТЕНОВ” (дн. Нацио-
нален филхармони-
чен хор “Светослав
Обретенов”). Осно-
вана е като Държа-
вен хор при Радио
“София” от компо-
зитора Светослав Обретенов, пръв ръководител
и главен диригент. През 1954 г. Държавният ра-
диохор е преименуван на Българска хорова капела.
След смъртта на Светослав Обретенов (16 май
1955 г.) с указ от 8 октомври 1955 г. носи него-
вото име. След 1981 г. капелата се присъединява
към състава на Софийската филхармония.

2006 - УМИРА СТОЙЧО МАЗГАЛОВ, АКТЬОР
(Р. 1930 Г.). Играе в театъра в Перник (1954-
1955), в театър “Трудов фронт”
(1955-1964), в театър “Народна сце-
на” (1964-1966). Един от основате-
лите на Театър “Сълза и смях” и
негов директор и художествен ръко-
водител от 1969 до 1983 г. През
1985 г. играе в Народния театър.
Член е на Съюза на българските филмови дейци.
Носител на орден “Кирил и Методий” - II степен.
Играе в 47 филма, сред които “Песен за човека”,
“Цар и генерал”, “Осмият”, “Тримата от запа-
са”, “Тайфуни с нежни имена”, “Войната на та-
ралежите”, “Хан Аспарух” и др.

Будители?
От стр. 1

С какви доходи живе-
ят днес хората на перото,
на знанието, на читалища-
та, на изкуствата, на кул-
турата като цяло? Да му
пука на обществото за
тези будители? И дали му
трябват будители, които
да му отварят очите за ис-
тината и за българщина-
та? Всъщност, кои са бу-
дители сега? Тези, които
имат дързостта да тръбят
истината, която никой не
иска да чуе, да се
опълчват срещу самозаб-
равилата се власт, която
и където и да е тя. С це-

ната на всичко. Левски и
Ботев ги убиха, нали?
Будителите винаги са
малцинство. Колко жур-
налисти днес казват ис-
тината за губернаторст-
вото на САЩ над Бъл-
гария, колко от тях съ-
общиха, че на последна-
та среща на външните
министри в НАТО се е
обсъждала новата стра-
тегия на алианса - да
почват тайни учения в
страните участнички как
да използват ядрено оръ-
жие срещу Русия, та да
се защители държавите
по Балтийско и Черно
море! Будители ли?

В Х век Константин
Преславски написа свет-
лите думи: “О, будители
народни, цял низ светли
имена чисти, сияйни,
благородни, вий сте на-
шите знамена най за веч-
ни времена.” Дали за
вечни? Не се ли върнах-
ме днес във времената на
Ботев, чиято публицис-
тика изгониха от учеб-
ните програми, защото
май че е вредна за но-
вите ни “ценности”:
“...коронясаните венце-
носци се борят помеж-
ду си, земат стратеги-
чески позиции и куку-
рикат за близкото реше-

ние на возточния во-
прос; а младото поко-
ление изникнало покрай
дуварите и чака да го
огрее слънцето откъм
запад, за да каже своята
последна дума за живо-
та, за характера и за
стремленията на гъби-
те. А ти... О! Ти си
българин и патриотин!
Запей песента “Гъби,
мои гъби”, пък легни и
сънувай, че си предво-
дител на гъските, цар на
кокошките и защитник
на българския народ”.

Честит празник на
будителите, на нашите
знамена!

Фашизъм!

Оня ден Расате и десе-
тина щурмоваци на-
хълтват в Rainbow Hub
посред мероприятие, на-
хвърлят се върху участни-
ците, изпотрошават всич-
ко и си тръгват горди от
своя чутовен подвиг.
Rainbow Hub е първият
общностен ЛГБТ център
в България, създаден от
фондациите ГЛАС и Би-

литис и Младежка ЛГБТ
организация “Дейст-
вие”. Расате е шеф на не-
онацисткия Български
национален съюз и кан-
дидат-президент! Същи-
ят Расате дръпна напои-
телна фашистка пропо-
вед по БНТ, а водещата
не знаеше какво да му от-
говори! Костадин Коста-
динов, иженарицаемият
Копейкин, е шеф на на-
ционалистическата пар-
тия “Възраждане”. Него-
вите щурмоваци едва не
пребиха министъра на
образованието с тояги.
Не, не бяха тояги, а
дръжки на знамена. И на
знамената пишеше “Сво-
бода или смърт”... И Ко-
пейкин е устремен към
“Дондуков” 2.

И двамата храбри
кандидат-президенти са

сред организаторите на
откровено нацисткия
Луковмарш! Отровната
пропаганда на кликата
ГЕРБ/ДПС сатанизира
Президента Радев като
терорист, диктатор и
к’вот ви хрумне! КС
обяви Кирил Петков
едва ли не за обществен
враг №1, но не вижда, че
двама неофашисти напи-
нят да стават президен-
ти! Фашистката идеоло-
гия е подсъдна по НК
(чл. 108)! И великият КС
гледа и мълчи благовид-
но! И ЦИК се прави на
умряла лисица и ги до-
пуска до избори! А об-
ществото? Ами то се
кефи, щото юнаците дали
урок на “ония меки кит-
ки”, на “ония, обратни-
те”! Напомням - сред
първите, които Хитлер

Велислава ДЪРЕВА
натиква по концлагери-
те, са именно “ония меки
китки”! Редом с евреите
и комунистите!

Над 8 хиляди души се
подписаха под петиция-
та за промяна в НК и за
инкриминиране на пре-
стъпленията от омраза
срещу ЛГБТИ! Отговор?
Мълчание! Незабавно
трябва да бъде сезиран
министърът на вътреш-
ните работи. Незабавно!
Мълчанието и хихикане-
то днес ще ни струват
твърде скъпо утре! На
всички нас! Неофа-
шизмът и неонацизмът
не са само факли, бара-
бани и шествия! Не! Това
е престъпна, човеконена-
вистна идеология! За по-
реден път повтарям: Фа-
шизмът не е мнение! Фа-
шизмът е престъпление!

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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В БАН завършиха тазгодишни-
те избори за академици (действи-
телни членове на академията), кои-
то продължиха 4 дни през миналата
седмица. Номинациите за носители
на висшето академично звание се
правят от научни институти, висши
училища, от творчески съюзи, от
група академици. От номинираните
до конкурса за 18-те обявени места
за академици Централната избира-
телна комисия в БАН е допуснала
46 кандидати, показва справка в
сайта на академията. Избрани са 14
учени и творци, като в областта на
науките за Земята няма избран ака-
демик. По закон носителите на зва-
нието “академик” може да са до 80
на брой. В момента, заедно с ново-
избраните, академиците в България
станаха 62-ма.

От новоизбраните академици
пет души са от БАН, един е от
областта на изкуствата, осем са от
висши училища в страната - трима
от Софийския университет, двама
от Медицинския университет в
София и по един от Русенския уни-
верситет, Медицинския универси-
тет в Плевен и Университета за
хранителни технологии в Пловдив.

Средната възраст на новоизбра-
ните действителни членове на акаде-
мията е 65,6 години. Най-младият е
от областта на аграрните науки -
Атанас Павлов (54 г.), най-възраст-
ният е писателят Владимир Зарев (74
г.). Жените сред новите академици
са две. На 28 октомври ДУМА съоб-
щи резултата от първите два дни на
изборите за академици с осем избра-
ни и кратки справки за научните им
постижения - Олег Мушкаров (мате-
матика), Николай Витанов (физика),
Николай Денков и Константин Хад-
жииванов (химия), Румен Панков и
Драга Тончева (биология), Красимир
Атанасов и Христо Белоев (инже-
нерни науки). В другите дни избори-
те завършваха след редакционното
приключване на броя, затова днес
представяме и останалите новоизб-

Велиана ХРИСТОВА
рани академици.

Двама са новите академици в об-
ластта на Медицинските науки:

Д-р Григор Горчев (род. 1956 г.).
Специалност: Акушерство и гинеко-
логия, онкология, хирургия. Нацио-
нално и световно известен специа-
лист в областта на роботичната и
лапароскопската хирургия. Иноватор
и внедрител на нови оперативни и
неоперативни методи в областта на
гинекологията. Университетски учен
и преподавател. Работи в Медицин-
ския университет в Плевен.

Д-р Чавдар Славов (род.
1953 г.). Специалност: урология,
трансплантология, хирургия, онколо-
гия. Национално и международно из-
вестен уролог, участник в български
и международни иновативни изслед-
вания и лечения при рак на простата
и други заболявания на урогенитал-
ната система. Университетски пре-
подавател и изследовател. Работи в
УМБАЛ “Царица Йоанна”-ИСУЛ.

В направлението Обществени
науки не е избран нов академик, а
в Хуманитарни науки бе избран
един учен:

Васил Николов (род. 1951 г.).
Той е световноизвестен учен в об-
ластта на археологията  и история-
та. Научните му приноси са в раз-
лични аспекти на изследването на
късната праистория: произход на
неолитната култура на Източните и
Централните Балкани, неолитната
керамика, праисторическата архи-
тектура, специализираните произ-
водства през халколита, комплекс-
ното общество през халколита, ре-
лигиозно-митологичната система на
древните земеделци, праисторичес-
ките ямни светилища, първите ка-
менни праисторически крепости в
Европа и т.н. Работи в Националния
археологически институт с музей на
БАН, чийто директор е бил.

В направлението Аграрни и ле-
совъдни науки Събранието на акаде-
миците избра един човек:

Атанас Павлов (род. 1967 г.). Ос-
новните му  научни приноси са в
направленията: Биологично активни
вещества от растителни in vitro сис-
теми с приложение в хранително-
вкyсовата, козметичната и фармацев-
тичната промишлености. Разработва-
не на водни двуфазни системи като
нетрадиционни методи за култивира-
не на растителни системи in vitro,
нови и нетрадиционни биореактор-
ни системи за култивиране на расти-
телни системи in vitro, клетъчна аг-
рономия с мултиметаболитни анали-
зи. Работи в Университета по храни-
телни технологии в Пловдив и в Ин-

ститута по микробиология “Стефан
Ангелов” на БАН.

В направление Изкуство звание-
то академик получи писател:

Владимир Зарев (род. 1947 г.).
В творчеството му се отразяват ви-
брациите на особено значими пери-
оди от националната историческа
съдба, на рухнали илюзии и надеж-
ди, портрети на родови общности,
пренесени в бъдещето, към хоризон-
тите на осмислянето им с възприя-
тията и чувствителността на съвре-
менника. Главен редактор на списа-
ние за българска и преводна литера-
тура “Съвременник”.

В направление Изкуствознание е
избран също един академик:

Светланка Куюмджиева (род.
1949 г.). Откривател, основополож-
ник, анализатор на процесите в из-
следването на хилядолетната история
на българската музика в периода IХ-
ХIХ век, с постижения и иновации в
изследването на нови музикални из-
вори, нови песнопения, древни  ръко-
писи, оригинални произведения,
свързани с имената на преки учени-
ци на светите Кирил и Методий, ярки
и без паралел във византийската му-
зикална книжнина.

***
В петък започна и изборът за

член-кореспонденти. В направление
Математически науки няма избра-
ни. В областите Физически науки и
Химически науки избраните са:
Александър Драйшу от СУ (род.
1961 г.), водещ учен в областта на
фотониката, Евелина Славчева от
БАН (род. 1961 г.), изявен учен в
актуалната научна област “съхра-
нение на водород и използване на
водородна енергия”, Владимир Бо-
жинов от ХТМУ (род. 1956 г.),
утвърден в световен мащаб в про-
ектирането и синтеза на флуорес-
центни съединения с програмира-
ни свойства на молекулно равнище
и тяхното приложение във високи-
те технологии. В направлението
Науки за Земята са избрани двама:
Станислав Василев от БАН (род.
1959 г.), работи в областите на ми-
нералогията и геохимията на въгли-
щата, кокса, техните отпадни про-
дукти и биомаси, както и на еколо-
госъобразното им използване в про-
мишлеността, и Кристалина Стой-
кова от БАН (род. 1959 г.), чиито
научни интереси са в областите на
палеонтологията, стратиграфията,
седиментологията, палеогеография-
та и регионалната геология.

Изборът за член-кореспонденти
ще продължи на 2 ноември.

Най-младият е аграрник, на 54 години
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Денят на народните будители се почита
особено много в Аржентина. Голямата
българска общност там се прекланя пред
паметта на тези видни народни синове. Не-
случайно повечето български дружества,
създадени в далечната страна, носят имената
на някои от тях: Кирил и Методий, Васил
Левски, Христо Ботев, Иван Вазов.

Гражданска асоциация “Българите в Ар-
жентина” никога не пропуска да отдаде дължи-
мото на будителите. Но тази година органи-
зацията от Буенос Айрес отбелязва светлия
ден по особен начин. За пръв път в историята
на българската емиграция в Аржентина над
50 произведения на родни автори намериха
място в едно от най-авторитетните книгохра-
нилища на латиноамериканската държава.
Дарението е съвместна акция на Гражданска
асоциация “Българите в Аржентина” и Съюза
на българските писатели, в чест на 1 ноември
- Деня на народните будители. Родолюбивото
дело намери място в специална емисия, по-

светена на толкова тачения празник от българ-
ския календар, излъчена от медията на асоци-
ацията - интернет телевизия “Los Bulgaros
TV”, единственото българско информацион-
но средство от този тип на южноамерикан-
ския континент.

През 2020 г. Гражданската асоциация
“Българите в Аржентина” сключи договор за
сътрудничество със Съюза на българските пи-
сатели. Основната му цел бе снабдяването с
българска литература на Конгресната библио-
тека в Буенос Айрес. Създадена през 1859 г., тя
е една от най-големите в Аржентина и има ви-
сок престиж не само в страната, но и в целия
регион. За съществуващата многобройна българ-
ска диаспора наличието на произведения на
наши творци в тази влиятелна културна инсти-
туция е от огромно значение.

За да се осъществи изпълнението на спора-
зумението, Съюзът на българските писатели с
председател Боян Ангелов организира широко-
мащабна дарителска кампания за набиране на
книги. Особено се откроява неуморната и без-
користна дейност на Георги Николов, свързана
с реализирането на това начинание. Самият той
се е специализирал в литературната история и
критика, като популяризира творчеството на
български писатели зад граница от началните
години на родната емиграция до наши дни.

Даряването на български книги за Кон-
гресната библиотека в Буенос Айрес е жест
на заздравяване и доразвиване на културните
взаимоотношения между Аржентина и Бълга-
рия. Актът съвпада с честването на 90-ата
годишнина от установяването на дипломати-
чески отношения между двете страни - съби-
тие, което “Los Bulgaros TV” неотдавна отбе-
ляза в свое предаване.

Така, в тази знаменателна година, Граждан-
ската асоциация “Българите в Аржентина” и
СБП избраха да вървят заедно по стъпките на
народните будители, да спазват заветите им и да
продължават тяхното дело навсякъде, където има
сънародници и е жив българският им дух.

По стъпките на
народните будители
Български книги в Конгресната библиотека на Буенос Айрес

Аксиния ИВАНОВА,
председател на Гражданска
асоциация “Българите в Аржентина”

Имаме една цел - справедлива и просперираща България
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В България върлува още
една тежка пандемия - на нера-
венствата. И това е гарантира-
но от модела “Борисов”. Създа-
доха се няколко Българии - на
център и периферия, на малко-
то хора с хубаво бъдеще и
голямото мнозинство, което е
обречено да няма бъдеще. Бив-
шият премиер казваше, че пре-
зидентските избори не са важ-
ни, а се оказа, че са. Защото в
наше лице, в лицето на прези-
дента Радев, те намериха си-
лен и отговорен човек, който е
способен да взима смели ре-
шения, който не се вписва в
политическата класа на сделка-
та и задкулисието, на договор-
ките зад гърба на хората. Зато-
ва и пречи.

 Като вицепрезидент
сте такава за всички българи
и няма как да имате партий-
ни предпочитания, но не е
тайна обвързаността ви с
БСП. Преди време призовах-
те социалистите за вот на
доверие, като ви подкрепят
за втори мандат...

- През всичките години ме
е крепяло най-силно точно
доверието на българските со-
циалисти и вярвам, че с прези-
дента Радев оправдаваме това
доверие. Аз съм ляв човек и
вярвам, че човечеството и съ-
временните общества тепърва
ще имат нужда от нашите идеи
и нашите политики. Затова и
българската левица трябва да
бъде още по-силна и обедине-
на. През петте години българ-
ските социалисти бяха до мен
- със съвети, с критики, когато
заслужавам. Уча се от всички.
Бяхме заедно с мнозина на пло-

щадите на протеста. И сега в
кампанията срещаме огромна
подкрепа и емоция. За нас е
чест, че социалистите застават
още по-уверено зад нас, за раз-
лика от нашите опоненти в пре-
зидентската надпревара, които
се срамуват, че са кандидатура
на партия ГЕРБ. Срещаме под-
крепа от много други партии,
даже от тези, чиито ръ-
ководства са наши опоненти.
Срещу нас са техните полити-
ческите елити, не техните изби-
ратели, членове и симпатизан-
ти. В началото на годината с
президента Радев постъпихме
честно - обявихме своето наме-
рение да се кандидатираме за
втори мандат и да търсим дове-
рието и подкрепата на всички,
които споделят нашите идеи и
нашите действия. Казахме: Това
сме ние. И казахме на хората:
С вас сме. Това не е лакиран
лозунг или напудрено обеща-
ние, а чувство за принадлеж-
ност и съпричастност.

 КОВИД-19 разкри с
пълна сила проблемите в здра-
веопазването. Дори и тази
тежка ситуация обаче не
успя да накара хората да
приемат правилата, защо се
получи така?

- Това е дълъг разговор.
Спомнете си миналата година.
Вместо хората да бъдат успо-
коени, специалисти да обяснят
за вируса, по най-безпардонен
начин правителството на Бо-
рисов се въоръжи със сплаш-
ване и всяване на паника и
страх. Самият той избяга от
отговорност и се скри зад щаба.
Той не обича да се нагърбва с
непопулярни решения. Затва-
ряха се градове, полиция изи-
скваше ненужни декларации,

които отиваха на боклука, ми-
нистри сипеха заплахи. Най-
лесно се управлява изплашен
народ. Едновременно с това ня-
кои фирми, близки до властта,
доста се обогатиха на наш гръб,
било то от маски, дезинфектан-
ти, оборудване... Пир по време
на чума! Прокуратурата тряб-
ва да си свърши работата. Озо-
вахме се без никакъв план за
ваксиниране и за лекуване на
хора. Нямаше и план как да се
подпомогне оцеляването на и
без това крехкия бизнес. Бук-
вално срутиха държавата. Про-
цес, от който и до днес не може
да се възстановим. Започна вак-
синиране на лекари и възраст-
ни, после Борисов изведнъж
еднолично пусна зелени кори-
дори, което обърка процеса,
дори лиши възрастните от
достъп до ваксини. Ще потърси
ли някой сметка за огромното
количество купени “Астра Зе-
нека”, които след това изхвър-
лихме или подарихме на стра-
ни от Третия свят? За огром-
ните комисиони за някои, как-
то и за недостига на другите
две ваксини тогава? Кой ще по-
еме отговорност за това пла-
ниране? Това не са въпроси за
предизборна кампания, те
трябва да бъдат задавани не-
прекъснато, докато не получат
своя отговор.

Всяването на недоверие за
ваксините бе голямата катаст-
рофа, не толкова дори налич-
ните количества. Естествено, в
такава емоционална и несигур-
на среда хората престанаха да
вярват в тях. Ще е трудно на
всяко правителство, особено на
служебен кабинет, да се спра-
ви с всичко това. Сега са взети
мерки, временни, за да се из-
бегне затварянето на страната.
Още един тежък локдаун ще
ни върне в нулева точка, отно-
во ще оставим хора без работа
и доходи, въпреки помощите,
които могат да получат, отно-
во ще затворим училищата, ще
се отменят планови операции...
Без ваксинация нищо няма да
се реши, ще има затишие, до
следващия пик, после хората
отново ще бъдат изправени
пред същите рискове. Да, има
трески за дялане и в самия
служебен кабинет, най-вече в
здравното министерство. Мно-
го по-рано то трябваше да на-
прави сериозна разяснителна
кампания за ваксините, да
бъдат мобилизирани истински
експерти и хора, които да ра-
зяснят ситуацията. Да кажат
според сегашните резултати
как да се постъпи с бремен-
ните, с хората с тежки забо-
лявания. За въвеждането на
зеления сертификат трябваше

да се осигури време за реак-
ция, да се подготвят хората.
За да се преодолее разделе-
нието между хората, те тряб-
ва преди всичко да бъдат до-
бре информирани.

 Къде е мястото на
болниците в цялата тази
ситуация?

- Болниците изнемогват,
интензивните отделения са
препълнени, преди всичко с
неваксинирани хора. Не е до-
статъчно само да демонстри-
раме уважение към лекарите с
ръкопляскане, а да помислим и
за тях. Тази двегодишна криза
ни накара като с рентгенови
очи да прогледнем колко е зле
нашата здравна система. Десет-
ки години говорим за реформи
в нея, а това е най-слабата
система в цяла Европа. Недо-
стиг има не толкова за оборуд-
ване и за болници, а на лекари,
медицински персонал, специа-
листи. Корените на това са
много надалеч и много надълбо-
ко. Когато не си създал систе-
ма, която да мотивира младите
лекари да остават в страната,
ето резултата. Оборудване
може да си докараш, лекари е
трудно. Да припомня и друго
- в края на правителството на
Борисов неговото здравно
министерство искаше да за-
крие общинските болници.  С
днешна дата питам какво
щеше да стане, ако бяхме го
направили по идеята на зам.-
министър Жени Начева?

Затова заставаме на стра-
ната на българите и сме заедно
с всички, които искат това
порочно правителство и управ-
ление, което ни съсипа и оста-
ви без перспектива, да бъде
затворена страница.

Ìîæå äà íàïðàâèì ïîâå÷å
çà ðàçïðîñòðàíåíèåòî
íà áúëãàðñêèÿ åçèê

“
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 КОВИД-кризата изправи българ-
ското образование пред нови изпи-
тания. Успя ли системата да се на-
годи към ситуацията, без това да
става за сметка на децата или на
учителите?

- Една система като образованието
не може да си позволи да се нагажда,
тя трябва да е подготвена. За съжале-
ние, образователната система в Бълга-
рия отдавна реагира неадекватно на
всички процеси, които се случват. Ре-
агираха адекватно учителите, родите-
лите и децата през 2020 г., когато за
пръв път се въведе извънредното поло-
жение в страната. Тогава веднага по-
ставих въпроса пред образователния
министър за равен достъп до електрон-
ни устройства и интернет за всички.

ците. Това трябва да е с акцент програ-
мите по български език и литература и
по история, както и родолюбието като
тематична свързаност между тях.

Учител съм. Работя в системата 20
години. И като учител се гневях на
случващото се, без да имам възмож-
ност за по-мащабна промяна. През
2017 г. като народен представител
имах възможността в ПГ “БСП за
България” да работим с колегите по
темата. Образованието е секторът с
най-стратегическо значение за всяко
общество, защото днешните ученици
са хората, които в утрешния ден ще
определят бъдещето на държавата ни.

Не съм прекъсвала връзката с моите
колеги и учениците ми. Зная какво се
случва в българското образование. Как
то е натикано в ъгъла и учителите, вме-
сто да преподават и възпитават, са
превърнати в административни работ-
ници. Вместо да образоват и вдъхновя-
ват децата ни, те са длъжни да се борят
с безумна бумащина. Неслучайно про-
фесионалното прегаряне в най-висока
степен е изразено в учителската профе-
сия. За това заедно с колегите от БСП
още в началото на 44-тото НС старти-
рахме национална кампания “За делни-
ците на българското образование”. Тази
кампания стана основата, на която
стъпи и нашата концепция за образова-
нието във “Визия за България”, която
залага образованието като стратегичес-
ки приоритет за държавата.

 Българчетата все по-често за-
минават да учат в чужбина, а след
това рядко се връщат. Как може да
спрем този процес?

- Унищожена е връзката между обра-
зование и икономика, липсва дългосроч-
на стратегия за развитието на държавата,
а част от това развитие е и образовани-
ето. Факт е гладът за квалифицирани

кадри във всички сектори. Не можем да
спрем хората да пътуват, учат и работят
в чужбина, но трябва да можем да пред-
ложим по-добри условия за реализация
тук, в България. Държавата трябва да
поеме ясни ангажименти за финансира-
не чрез стипендии или кредити с добри
условия, с обвързаност с договор за
работа на завършилите студенти. Това
е само част от механизма за задържане
на младите хора. Подобна е практиката
в много държави, не откриваме топлата
вода. Просто трябва да се направи със
законови, действащи механизми.

 Имате достатъчно опит в НС
и познавате както работата в пар-
ламента, така и проблемите на из-
бирателния си район. Кои са основ-
ните задачи, които продължавате
да имате пред себе си като народен
представител от Пловдив област?

- Пловдив област е една от най-голе-
мите области в страната - състои се от
17 общини, всяка има специфични про-
блеми. Решенията им трябва да са плод
на постоянната връзка между хората и
техните народни представители.

Приемам съхраняването на българ-
ската памет и развитието на българ-
ската култура като свой основен анга-
жимент. През годините съдействах за
реализирането на много родолюбиви
инициативи в различни населени места
в областта. Много от тях са успешно
финализирани. Към други остават ан-
гажименти, свързани със законодател-
ни мерки, които ще продължа и в рабо-
тата си в 47-ото Народно събрание.

Една от първите ми битки, макар и
с регионален характер, беше Закона за
розата. Заради политическата конфигу-
рация в Народното събрание законът
не успя да отговори на очакванията на
всички в бранша, но е факт, че закон
има след около десет опита и предложе-

ния в няколко предходни парламента.
Остава той да бъде прецизиран, за да
отговаря на нуждите на всички розо-
производители и розопреработватели.

На редовни приемни хората от от-
делните общини поставят въпроси,
свързани с училищната мрежа в област-
та, културните институции, транспор-
та, инфраструктурата, работните мес-
та, замърсяването на околната среда,
проучването за добив на метали в Сред-
ногорието, проблеми в земеделския сек-
тор, дърводобива, поддържане на състо-
янието на язовирите и много други.
Някои от тях са бързо разрешими, за
други се изисква доста време. Но после-
дователната работа трябва да носи и
резултати, за това е необходим рабо-
тещ парламент и редовно правителство.

 Предстоят третите за годи-
ната парламентарни избори, хора-
та се умориха, как смятате да ги
убедите да гласуват, и то за БСП?

- Застига ни социална, енергийна,
икономическа и здравна криза. Поли-
тиците трябва да сме отговорни и под-
готвени за решаването на тези тежки
проблеми. Ние от БСП сме готови,
знаем какво и как трябва да направим.
Готови сме с програмата за първите
100 дни на управление и задължител-
ните неотложни действия, свързани с
енергийната криза и бюджета за 2022
г. В името на по-достоен живот на
всички българи, защото здравето, об-
разованието на нацията, българските
семейства, работните места в Бълга-
рия трябва да бъдат защитени.

Не трябва да позволяваме случило-
то се в 45-ия и 46-ия парламент да се
повтори!

 Последните два парламента бяха
изключително краткотрайни, какво е
необходимо, за да може да се формира
стабилно правителство този път?

- Смирение. Народните представи-
тели трябва да надмогнем политичес-
кото и личното си его в името на общи
решения за общите ни проблеми. Това
е пътят, който трябва да извървим!

ВЕСКА НЕНЧЕВА e родена през 1974 г.

Завършила е българска филология и медиа-

знание в Пловдивския университет “Паисий

Хилендарски”. 12 години е била преподава-

тел по български език и литература в СУ

“Христо Проданов” в Карлово. Член е на

Съюза на офицерите и сержантите от

запаса и резерва. Била е общински съветник

два мандата в Карлово. Народен предста-

вител в 44-тото, 45-ото и 46-ото НС.

Била член на парламентарните комисии по

образование и наука, и по политиките за

българите в чужбина. Член на НС на БСП.

Учителите са превърнати в административни работници, гневи се
водачът на листата на „БСП за България” в 17 МИР - Пловдив област

Äà íàäìîãíåì
ïîëèòè÷åñêîòî è
ëè÷íîòî ñè åãî â èìåòî
íà îáùè ðåøåíèÿ çà
îáùèòå íè ïðîáëåìè

“

Разговаря Павлета ДАВИДОВА

Мерките, които министерството на
ГЕРБ не предприе навреме тогава, бяха
компенсирани от отговорността и ак-
тивността на колегите учители. Рабо-
тата им стигаше до 16 часа на ден и
пълно изтощаване, защото нямаха точ-
ни указания какво трябва да правят.
Но те проявиха своята педагогическа
отговорност и свършиха работата на
чиновниците в министерствата.

След първото преминаване на обу-
чение в онлайн среда колегите от ПГ
“БСП за България” поискахме анализ
на ситуацията. Учебната година беше
свършила, а предстоят още такива, а и
тенденцията към онлайн обучението се
засилва. Такъв не съм видяла. И към
този момент. Онлайн средата изисква
друг тип методология на преподаване.
В подобен вид криза трябва да се съхра-
нява и пази физическото здраве на де-
цата, но и психическото. Изследване
на синдикатите още в първите месеци
на кризата показа, че при над 40% от
учителите има синдром “Бърнаут”. И
това не е компенсирано по никакъв
начин досега. Със собствени средства
закупуват устройства, системи, плащат
интернет и се справят, но не това е
начинът, по който трябва да работи
образователната система в България.

 Каква е концепцията на БСП за
подобряване на българското образо-
вание?

- Първото и най-спешно действие,
то изисква и доста време, разбира се, е
започване на процедура за преглед на
всички учебни програми и учебното
съдържание, които да отговарят и на
възрастовите възможности на учени-

ВЕСКА НЕНЧЕВА:

Образованието трябва
да е стратегически
приоритет за България
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Актрисата Касиел Ноа
Ашер ще отпразнува рожде-
ния си ден (29 октомври
1971 г.) на 1 ноември от
18.30 ч. в театър “Азарян”.
С “Нощта на покера” по мо-
тиви от “Трамвай Желание”
на Тенеси Уилямс тя ще от-
бележи и своите 30 години
на сцената, научи ДУМА от
пресцентъра на НДК.

Душевната кардиограма,
неповторимата атмосфера, в
която се случват влюбвания-
та, катарзисите, джазът в
съществуването на героите в
“Нощта на покера”, са про-
пити с пикантност и загадка.
Човешки души, изгубени в
опияняващото пътешествие в
търсене на Щастието. Герои,
които, пропадайки в “кладе-
неца” на живота, не откъсват
погледа си от звездите.

“Бланш на Касиел Ноа
Ашер е особена, специална
жена, тялото й е пронизано от
стъпките на тълпата. Тя е жена
клоун. Една прелюбопитна
Алиса, попаднала в свят на
разбити огледала - тук нощите
са с аромат на блудкаво вино

Яна Борисова представя
специално издание
на „Чудна лятна нощ”

Яна Борисо-

ва и издателст-

во “Книгома-

ния” ще пред-

ставят на 1 но-

ември от 19 ч. в

“София лайв

клуб” специал-

ното издание на

първия й роман

“Чудна лятна

нощ”, в което

са включени и 7 непубликувани до

момента нейни разказа, научи

ДУМА от Елица Пенова. Книгата

е илюстрирана от Никола Торома-

нов-Фичо - сценограф и художник,

с графичното оформление на Ки-

рил Златков - художник, графичен

дизайнер и илюстратор. Гости на

събитието ще бъдат журналистът

Георги Тошев и режисьорът Ди-

митър Коцев-Шошо, които заедно

с Яна Борисова ще споделят лични

истории за писането, театъра и

любовта. Вечерта ще звучи с рояла

на Милен Кукошаров, който заедно

с джаз трио ще изпълни любими

песни на Яна Борисова, както и

авторската музика към романа

“Чудна лятна нощ”, създадена от

Стефан Вълдобрев. Представяне-

то е със свободен вход срещу зелен

сертификат. В една вечер, посве-

тена на литературата и музика-

та, публиката ще си припомни и

скъпи моменти от представления-

та на Яна Борисова, събрани в

специална галерия от снимки.

Фотоизложби на Красимир
Андонов подготвят
премиерата на филма
„Отново съм тук”

Две фотографски изложби на

доц. д-р Красимир Андонов подгот-

вят премиерата на документалния

филм за алпиниста Боян Петров

“Отново съм тук”. Първата ще

бъде представена на 1 ноември в

галерията на открито “Кино “Ка-

бана” - НДК, и ще представи глав-

ните действащи лица от филма.

Между 22 ноември и 6 декември в

галерията на открито “Кристал”

ще бъде подредена втората експо-

зиция. През май филмът беше

представен на международна сце-

на, където спечели престижната

“City of Bolzano” Golden Gentian

Prize за най-добър изследователски

и приключенски филм от 69-ото

издание на кинофестивала в Трен-

то, Италия. Премиерата в Бълга-

рия ще се състои в рамките на

“Киномания” и Дните на предизви-

кателствата през декември.

В създаването на “Отново съм

тук”  участват трима от препо-

давателите във филмовия факул-

тет на НАТФИЗ - доц. д-р Нина

Алтъпармакова (сценарий и мон-

таж), доц. д-р Валерия Крачунова-

Попова (звук и аудиомикс) и доц.

д-р Красимир Андонов (оператор).

Касиел Ноа Ашер
празнува юбилей
С „Нощта на покера” актрисата отбелязва
своите 50 години и 30 години на сцената

и уморени тела, а хората при-
личат на животни, избягали
от зоологическа градина.

Театърът, пребиваване-
то в театъра, днес е безумна
игра, която си заслужава
всяко дихание именно зара-
ди каузата, че изкуството ни
доближава до същността ни,
до истината за душата и
може би Касиел Ноа Ашер
е родена под щастлива звез-
да, защото в “Нощта на по-
кера” тя сияе като Бланш,
благодарение и на своите
невероятни партньори
Мартина Апостолова, Ели
Колева, Йордан Ръсин, Кри-
стиян Негалов и Теодор
Каракачанов - заради тях е
необикновена всяка минута
от торнадото “Касиел”,
споделя театралната критич-
ка Елица Матеева.

“Актьорската душа е
между небето и земята,
между живота и смъртта -
пътуваме с огромна скорост
между едното и другото”,
сподели в студиото на Ра-
дио София Касиел Ноа
Ашер. И добави, че никога
не трябва да забравяме, че
животът е игра, защото ко-
гато го забравим, идват бо-
лестите. Тя няма страх от
провала, защото така се учи,
а за проф. Коко Азарян,
казва: “Има много дарови-
ти учители и колеги, но
това, което беше Коко... той
ни научи на свобода.”

Спектакълът “Нощта на
покера” е посветен на ней-
ните родители - актрисата
Рут Рафаилова и режисьора
Красимир Спасов, както и
на Крикор Азарян.СНИМКА НДК

СНИМКА ОБЩИНА РУСЕ

Проф. Иван Станков получи наградата „Елиас Канети”
Проф. Иван Станков е

носител на Националната
литературна награда “Ели-
ас Канети” в Русе, съобщи
БТА. Призът му бе връчен
от кмета Пенчо Милков за

книгата “Вечерна сватба”.
Седем автори бяха номини-
рани в раздел “Белетристи-
ка”, другите са Георги Гос-
подинов с “Времеубежище”,
Захари Карабашлиев с

“Опашката”, Момчил Нико-
лов с “Чекмо”, Теодора Ди-
мова с “Поразените”, Руса-
на Бърдарска с “Опитът” и
Христо Карастоянов с
“Т като Ташкент”. Победи-
телят проф. Иван Станков
получи грамота, парична
награда в размер на 5000
лева и бронзова статуетка,
изработена от скулпторка-
та Мая Кубратова.

“Аз съм Иван Станков и
съм ваксиниран, и жив”,
каза писателят. Той призова
това да направят всички, ко-
ито не са ваксинирани - “не
от страх за живота си, а от
обич към близките си”.

“Вечерна сватба” на
Иван Станков (изд. ИК
“Хермес”) разказва за лю-

бов. Повечето от героите в
някакъв вид наистина са
съществували преди сто го-
дини. Крадци, млади вдови-
ци, гимназистки, следовате-
ли, бъчвари, светици, само-
убийци, акробати или про-
ститутки - всички те са от
най-големия български град
на Дунава. Живеят там и
носят на гръб междувоенно-
то време. Всички правят
най-старото нещо на света -
обичат. Любовта ги намира
и се стоварва отгоре им
като откровение, но и като
проклятие. А човекът се
оказва слаб за такива даро-
ве. И мъртвите, и оцелелите
споделят с читателя си, че
от любовта, както и от
смъртта, изход няма.

С Националната литературна на-
града “Иван Динков” (учредена през
2006 г. от община Пазарджик,
присъжда се на всеки 3 години) бяха
удостоени поетът, писател и публи-
цист Борислав Геронтиев и пазард-
жишкият поет Борислав Петров, на-
учи ДУМА от литературния критик
Никола Иванов, член на журито за
Голямата награда. В съпътстващия кон-
курс бяха отличени: за поезия Тодор
Каракашев, за проза Милен Спасов, за
критика Никола Иванов.

“Искам да благодаря, и ако ми е

Борислав Геронтиев и Борислав Петров
са носители на наградата „Иван Динков”

позволено - да ви поздравя за учредя-
ването на тази награда. Не става
въпрос само за Иван Динков, а за
съхраняването на българската памет,
на което Иван Динков посвети живота
си. Когато сполучвах, той ме поощря-
ваше, когато не сполучвах - не ми
прощаваше. Огромна благодарност
изпитвам към него за това, че ме до-
пусна до себе си”, сподели Борислав
Геронтиев. Борислав Петров развълну-
вано каза: “За мен е огромна чест, че
получавам тази награда в родния си
край, на светло място и че тази награ-

да е на името на Иван Динков.”
Съпругата на Динков - актрисата

Белла Цонева-Динкова, която беше и
член на журито, сподели: “Колкото за
Иван, няма да ми омръзне да слушам
за него. Благодаря на всички, които по-
читат дарбата си, които й се отдават,
които въпреки всичко продължават да
я следват, трудно, разбира се. Благода-
ря на приятелите, на първо място на
Никола Иванов - най-предания, и на
много други хора, тяхната преданост
към Иван е неизменна. Бъдете здрави,
робувайте на дарбите си.”



Когато дъвчем дъвка, това е благоприятно за запазването

на паметта, защото така се стимулира центърът за учене.

Европа е трети континент по население след Азия и Африка

със 731 милиона жители или около 11% от хората в цял свят.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ПОНЕДЕЛНИК

1 НОЕМВРИ 13
2021

¿ÕÕ¿ «¿– Œ¬¿, ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡
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ÓÔÂÂÌ ÔÂ‚Âˆ
≈À≈Õ¿ œ≈“–Œ¬¿, ‡ÍÚËÒ‡
≈ÕƒΔ»  ¿—¿¡»≈, ‰ËÂÚÓÎÓÊÍ‡
œÓÙ. »¬¿Õ —À¿¬Œ¬, ÒÍÛÎÔÚÓ
Ã¿–»≈À¿ √≈Ã»ÿ≈¬¿,
ÏÓ‰ÂÌ ‰ËÁ‡ÈÌÂ
—»¡»Õ Ã¿…Õ¿ÀŒ¬— »,
ÔËÒ‡ÚÂÎ, ÊÛÌ‡ÎËÒÚ, ‰ËÁ‡ÈÌÂ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

—ÎÂ‰ ÒÂÏÂÂÌ ÒÍ‡Ì‰‡Î Ï˙Ê Í˙Ï ÊÂÌ‡
ÒË:
- «‡˘Ó ÏË Ô‡˘‡¯ Ô‡ÁÌË ÂÒÂÏÂÒË?
- «‡˘ÓÚÓ ÌÂ ÚË „Ó‚Óˇ...

Най-добрите в модата
бяха удостоени с най-ав-
торитетната награда
“Златна игла” на ексклу-
зивна церемония в столи-
цата. Отличието “Дизай-
нер на годината” бе
присъдено на Радослава
Лазарова, която вече при-
тежава престижната ста-
туетка, връчена й преди
няколко години като
“Най-добър млад дизай-
нер”. За “Модна къща” бе
обявена “Алегра” на Ра-
достина Илиева и Галя
Долапчиева. Уменията на
Костадин Кръстев-Коко
му осигуриха приза
“Модна фотография”,
който е трети за него. По-
черкът на Елиза Попова
отново бе забелязан и тя
получи престижната ста-
туетка в категорията
“Моден грим” за втори
път. А Антон Узунов бе
признат за “Най-добър
млад дизайнер”.

“Тази година посла-
нието на Академията за
мода и “Златна игла” е

Най-добрите в модата
получиха „Златна игла”

Стилът и красотата никога не се предават,
подчерта проф. Любомир Стойков

пределно ясно: българ-
ският моден дизайн и
българската модна инду-
стрия няма да паднат на
колене пред КОВИД
пандемията! Като важна
част от културата и из-
куството, модното твор-
чество надмогва ограни-
ченията и лишенията, за-
щото стилът и красотата
никога не се предават.
Респект към българските
модни творци, които,
въпреки жестоката ситу-
ация, оцеляват и така до-
принасят за оцеляването
на нашия материален и
духовен живот. Мода ще
има винаги, защото стре-
межът към новото и раз-
личното е свещено право
на всеки човек!”, заяви в
словото си при открива-
нето на церемонията по
връчването на “Златна
игла” професор Любо-

СНИМКА АНТОН МАРКОВ / АКАДЕМИЯ ЗА МОДА

Антон Узунов (“Най-добър млад дизайнер”),
Галя Долапчиева и Радостина Илиева от
“Алегра” (“Модна къща на годината”),
проф. Любомир Стойков, Радослава Лазарова
(“Дизайнер на годината”), Костадин Кръстев-
Коко (“Модна фотография”) и Елиза Попова
(“Моден грим”)

България ще се завърне на
“Детска Евровизия”, а БНТ ще
излъчи големия финал от Париж
на 19 декември. Победителят ще
бъде избран с 50% вот на жури
и 50% - на публиката. Според
регламента за първи път бълга-
рите ще имат право да гласуват
не само от чужбина, но и от
родината си.

19-ото издание на “Детска
Евровизия” е под мотото “Пред-
стави си” (Imagine) и в него ще
участват 19 страни. Освен
България, в конкурса се завръ-
щат още Азербайджан, Албания,
Армения, Ирландия, Италия,
Северна Македония и Португа-
лия, които пропуснаха участие
през 2020 г. заради пандемията
от коронавирус. Списъка
допълват Германия, Грузия,
Испания, Казахстан Малта,
Нидерландия, Русия, Сърбия,
Полша, Украйна и Франция.

Нашите младите таланти
вече са в трескава подготовка.
Кои са те и с какво ще ни изне-
надат - ще се разбере съвсем
скоро. Едно е сигурно - децата
ще разчитат най-много на под-
крепа от зрителите на БНТ.

България е участвала общо
шест пъти на “Детска Еврови-
зия”. Най-успешното предста-
вяне до момента е на Крисия,
Хасан и Ибрахим, които през
2014 г. се класират на втора
позиция във финала в Малта с
песента “Детска планета”.
Страната ни дебютира на кон-
курса през 2007 г. в Ротердам с
“Бонболандия” на група “Бон-
Бон”, която заема седмо място.
Последното ни участие е през
2016 година в Малта с песента
“Вълшебен ден” на Лидия Га-
нева, която стана девета. През
2015 г. конкурсът се провежда
в столичната “Арена Армеец”
с домакин Българската нацио-
нална телевизия.

България
се завръща
на „Детска
Евровизия”

Честото излизане в отпуск удължава
живота, а празниците са изключително по-
лезни за хората, сочат резултатите на
40-годишно проучване на университета в
Хелзинки. Служителите, ползващи по-малко

Мотото на тазгодишното
издание на конкурса е
“Представи си”

Специален софтуер, движен от
изкуствен интелект, възстанови неиз-
вестен шедьовър на Пабло Пикасо,
скрит под една от прочутите творби
на художника. След повече от век в
тайна, голият портрет на приклекна-
ла жена бе “съживен” в картината
“Закуската на слепеца” (1903). Смя-
та се, че Пикасо неохотно е рисувал
картина върху картината във време,
когато е имал оскъдни ресурси, но
все пак му се налагало.

За да пресъздадат скритото про-
изведение, бе използвана рентгеногра-
фия, разкриваща ясни очертания под
горните слоеве на творбата. А изку-

Видеоигра “Супер Марио”, запечатана в оригинална-
та си опаковка, произведена през 1988 г. и открита в
американския щат Индиана, бе продадена за малко над от

88 хиляди долара. От аукционната
къща са изумени, че артикулът е бил
намерен в “почти перфектно” състо-
яние, съхранен в кутия с други ви-
деоигри в претъпкан килер на име-
ние във Флойдс Нобс.

Неотвореното копие на играта
“Супер Марио” Bros. 2 бе анализи-

рано от Wata Games в Денвър и получи оценка 9,8 A+ -
втората най-висока, която може да бъде дадена изобщо.
Първата серия на игрите “Супер Марио” е пусната за
първи път през 1985 г., а сега продажбите им достигат
рекордни цени през последните няколко години.

мир Стойков.
Всички отличени по-

лучиха статуетка, изра-
ботена от утвърдения
български бижутер Ан-
жело Красини, както и
специален сертификат.
Наградените представи-
ха свои колекции и арти-
стични пърформанси,
подготвени специално за
ревю-спектакъла на го-
дишните награди на Ака-
демията за мода. В съби-
тието участваха и досе-
гашните носители на
“Златна игла” в различни
категории: София Бори-
сова, Ина Асса, Теодора
Спасова, Джулия Анге-
лова и Ивомир Пешев.

Тази година церемо-
нията се отличи и с бла-
готворителна кауза, под-
помагаща финансово
творческото развитие на
студенти по мода. Воде-

ща на бляскавото събитие
бе Гери Дончева, а сред
ВИП гостите се открои-

ха представители на кул-
турата, изкуството, меди-
цината и бизнеса.

от три седмици отпуск годишно, рискуват с
37% повече да умрат на по-млада възраст,
отколкото индивидите, които ценят повече
ваканцията, съобщи порталът Lonely Planet.

Проучването е започнало през 1970 г.
сред 1200 бизнесмени, изложени на пови-
шен риск от сърдечни заболявания поради
затлъстяване, хипертония или висок холес-
терол. Установено е, че има ясна разлика
между предприемачите, които почиват, и
колегите им, не отделящи достатъчно време
за отпуски. Оказва се, че мъжете, които не
вземат достатъчно отпуски, по-често рабо-
тят в свободното си време и спят по-малко.

Резултатите от изследването са предста-

вени на конференция на Европейското кар-
диологично дружество в Мюнхен. Водещи-
ят изследовател проф. Тимо Страндберг
дори съветва лекарите да предписват почив-
ка на пациенти в риск, а не да ги агитират
за големи промени в начина им на живот.

В действителност, здравословният режим
не може да компенсира твърде малкото
почивни дни. Ваканцията е страхотен начин
за премахване на стреса и освобождаване
от отговорност и нито една супер храна
няма как да се конкурира с това. Също така
коригирането на нездравословния начин на
живот може само да причини повече стрес,
което крие риск от обратен ефект.

Честите отпуски удължават живота

Почивката е страхотен начин
за премахване на стреса

Продадоха „Супер Марио”
за рекордните $88 хиляди

Изкуствен интелект възстанови
неизвестна картина на Пикасо

ственият интелект добавил мазки с
четка в стила на Пикасо към изобра-
жението. После, с помощта на
усъвършенствани технологии за ви-
зуализация, специалистите дигитали-
зирали картината, която нарекли “Са-
мотна свита гола жена”, и я отпеча-
тали върху платно.

През 2019 г. същата компания
възстанови изображение, скрито под
друга известна картина на художни-
ка - “Старият китарист”. Така успели
да покажат на света нарисуваната от
Пикасо дама в анфас, която бе наре-
чена “Изгубената жена” (La Femme
Perdue).
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ПЕТЪКВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС СЪБОТА

ТЕЛЕЦ

Ще загърбите притес-
ненията си и ще се
вглеждате в приятели-
те .  Доверете  се  на
съветите им.

ОВЕН

В много добро настро-
ение сте и с желание
ще се погрижите за
близките си, като ги
зарадвате.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Създайте си спокойна
обстановка, помислете
за бъдещ проект, нов
бизнес или важна зада-
ча.

22 май - 21 юни

РАК

Личните си дела ще
свършите в срок и до-
бре. Ново предложение
ще ви насърчи в пер-
спектива.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще покажете силно
присъствие сред колеги-
те, професионалните си
ангажименти редувай-
те със спорт.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Имате за  решаване
въпроси от бита и в
професионален план. Не
се дразнете от пробле-
ми.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Денят ви се свързва с
финансови придобивки.
Безработните ще имат
шанс ,  стига  да  го
потърсят.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Упорито ще търсите
отговорите, които ви
вълнуват.  Затова се
стегнете, бъдете ини-
циативни.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Недоразумения на ра-
ботното място, ще си
спестите време,  ако
насочите енергията си
другаде.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Ще ви занимават нере-
шени семейни и лични
въпроси, които ще са
повлияни от доста емо-
ции.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

От опита, който има-
те във взаимоотноше-
нията с партньора, сте
наясно, че нищо не е
загубено.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще се радвате на вни-
мание и уважение от
всички, които ви ценят.
Без излишни притесне-
ния.

ХОРОСКОП
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
00.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
04.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

ПРОМЕНЛИВОПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡·‡‚-

ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ
ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ
15.00  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔË-
ÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚË
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡·‡‚-

ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ
ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.25 √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
20.35 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021:  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ
20.55 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021: ƒÂ·‡Ú˙Ú Á‡ ¡˙Î„‡-
Ëˇ

22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÒÂ-
ÁÓÌ, 3 ÂÔËÁÓ‰/ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÒÂ-

ÁÓÌ, 3 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.20  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
03.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
04.15 ◊‡ÒÚÌËÚÂ ÏÛÁÂË ‚ ◊ÂıËˇ
04.25  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔË-
ÁÓ‰/Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
14.00 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.19
15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.39

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.31

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.75

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì¡Û‰ËÚÂÎ Ì‡ „Ó‰ËÌ‡Ú‡î
2021 - ˆÂÂÏÓÌËˇ

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.3 ÂÔ.10

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
14.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

15.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
16.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.30 ì¿ÎË·Ëî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î
22.35 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-

‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

23.10 ìÃ‡Ú‡ ’‡Ëî - ÚÂÎÂ‚Ë-
ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.55 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.10 ì¿ÎË·Ëî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î
04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
04.05 ì¿ÎË·Ëî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

Над по-голямата част от България ще е предимно слънчево.

Над равнините ще се задържи ниска слоеста облачност или мъгла

и на отделни места, главно в източните райони, ще преръмява.

Вятърът ще е до умерен - от изток-югоизток. Привечер над

Западна и Централна България облачността ще се разкъсва и

намалява.

Атмосферното налягане слабо ще се понижи, но ще се задържи

по-високо от средното за месеца.

НИМХ/БТА

ВИДИН

13c

СОФИЯ

13c

САНДАНСКИ

18c

ПЛЕВЕН

16c
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16c

ПЛОВДИВ

14c

ВАРНА

15c

БУРГАС

16c
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РЕЗУЛТАТИ

EFBET ЛИГА
XIII КРЪГ

ЦСКА - Локо Пд 1:3
0:3 Минчев (49, 55 и 66) 1:3
Баи (84);Пирин - Царско село 2:1 1:0
Пр. Йорданов (15) 2:0 Занев (26) 2:1 М.
Ангелов (40); Черно море - Левски 1:0
Родриго (49), ЧК: Алварес (Чм-90); Сла-
вия - Ботев Вр 1:0 Минчев (44), ЧК:
Ивайлов (Б-32); Локо Сф - Ботев Пд
0:0; снощи: Лудогорец - Берое днес,
18.00: ЦСКА 1948 - Арда.

ВТОРА ЛИГА, XV КРЪГ

Септември - Созопол 5:0; ЦСКА
1948-2 - Миньор 0:1; Спартак Вн -
Етър 3:1; Струмска слава - Ботев Пд-
2 1:0; Добруджа - Хебър 0:1; Монтана
- Марек 1:0 Цонков (90+3); Нефтохи-
мик - Спортист 0:1; Литекс - Септем-
ври Симитли 2:0; днес, 14.30: Левски
Лом - Лудогорец-2.

Тобол (Костанай) спечели титла-
та на Казахстан по футбол в завърши-
лото първенство на бившата съвет-
ска република. Това е второ шампи-
онско отличие за oтбора в историята
му, но българският треньор в щаба
Саид Ибраимов може да бъде горд
от работата си. За него титлата е
шеста в Казахстан. Предишните пет
той спечели като помощник в Аста-
на (четири със Станимир Стоилов) и
сега с Тобол. Отборът е воден от
младия специалист Александър Мос-
каленко, а Ибраимов е негов първи
помощник.

Тобол е първият клуб извън голе-
мите два в страната, който става
шампион от 2014 г. насам. Отборът
излезе на върха в класирането след
предпоследния кръг, когато Астана

Българин с шеста титла в Казахстан
Пирин спечели с 2:1 до-

макинството на Царско село
от 13-ия кръг на efbet Лига.
“Орлетата” започнаха мача
много силно и поведоха след
четвърт час с гол на Пре-
слав Йорданов (15). После
Антон Карачанаков (19) раз-
тресе гредата, преди Петър
Занев (28) да удвои след удар
с глава. “Царете” върнаха
едно попадение чрез Милчо
Ангелов (40), който се
възползва от грешка на Ста-
нислав Костов.

След зрелищното първо
полувреме втората част бе
доста по-безлична. Пирин
умело уби темпото и съхра-
ни крехкия си аванс. Само

Пирин надви Царско село в битката на дъното
Преслав Йорданов (75) на-
прави фрапантен пропуск от
чиста позиция и “орлетата”
трябваше да треперят до са-
мия край. Със спечелените 3
т. те напуснаха последната
позиция и вече са 10-и с 11
т. Царско село остана  по-
следен с 9.

“Проблемът е, че пода-
рихме 25-30 минути на Пи-
рин. След това нещата оти-
ваха в посоката, в която ние
искахме. Мачът е от първата
до последната минута, дока-
то свири съдията. Днес ни
липсваше голът”, коментира
Любослав Пенев.

Старши треньорът на Пи-
рин Благоевград Уорън Фий-

ни бе много щастлив от тре-
тата победа на тима му. “Изи-
грахме силно първо полувре-
ме, вкарахме два гола, два
пъти уцелихме гредата. В
края на първото полувреме
получихме гол. Казах на иг-
рачите, че когато си на дъно-
то, трябва да показваш харак-
тер. Това беше мач, в който
можехме да вкараме 4-5
гола”, заяви Фийни. “Треньор
съм вече 25 години и знам, че
феновете винаги искат от-
борът им да побеждава. Днес
играчите спечелиха и хората
могат да са доволни. Това ни
е първа година в efbet Лига и
е нормално да ни е трудно”,
призна Фийни.

падна с 0:1 от големия си съперник
Кайрат. Преди 26-ия кръг Тобол во-
деше с 58, пред Астана - 56, и Кай-
рат - 51. В него Астана завърши 1:1
у дома с новака Туран (Туркестан), а
Тобол не изпусна шанса си и спече-
ли с 2:0 като гост на Акжайк (Уралск)
с голове на узбекистанеца Игор Сер-
геев (27) и казаха Ашкат Тагиберген
(60), за да триумфира с титлата.

От Висшата лига изпадат бивши-
ят отбор на Стойчо Младенов - Кай-
сар, както и Жетису.

За Тобол има огромен шанс да
направи и дубъл, ако спечели Купата
на страната. Турнирът е на етап по-
луфинали, първите двубои от които
ще се играят на 6-7 ноември. Там
Тобол играе с Шахтьор (Караганди),
а Астана и Кайрат се срещат отново.

СНИМКА БЛИЦ

Части на полицията се опитват да попречат на сблъсъците между
агитките на ЦСКА и Локо Пд преди мача на “Българска армия”

ЦСКА претърпя първа загуба през
сезона. В дербито на 13-ия кръг в efbet
лига Локо Пд триумфира с 3:1. В наве-
черието на Хелоуин три пъти червена-
та защита проби Георги Минчев (49, 55
и 66). За 17 минути след почивката на-
падателят оформи хеттрик. Резервата
Йоан Баи (84) успя да отбележи почет-
но за домакините. Бившият нападател
на ЦСКА Минчев първо оползотвори
центриране на Йосип Томашевич, а
после след корнер и пас от Мартин Па-
скалев от упор разстреля за втори път
Бусато. Той се разписа отблизо и с
глава след центриране на капитана
Димитър Илиев.

През първата част отново гостите
атакуваха по-опасно. Капитанът им Ди-
митър Илиев даде прецизен пас на Пар-
виз Умарбаев (22), но защитникът Юр-
ген Матей се хвърли в краката на узбе-
кистанеца и той дори не успя да нанесе
удар. Лукас Салинас (32) шутира отда-
леч, а Густаво Бусато улови без особе-
ни проблеми. Георги Йомов центрира
за Яник Вилдсхут (37), който незабавно
стреля, но националът Бирсент Карага-
рен застана на пътя на топката и блоки-
ра шута. В следващата атака нидерлан-
децът пое страхотен пас на Греъм Кери,
размина Кристиан Гомис, но разочаро-
ва с удар право в тялото на вратаря
Лукас Рейдър. Карло Мухар (43) стреля
от границата на големия пеналт, но край
вратата на гостите в аут. Умарбаев (45)
завърши с удар добра атака на пловдив-
чани отдясно, но Бусато спаси.

През 2016 г. “смърфовете” постиг-
наха първа победа на “Армията”. Двата

Кошмар за ЦСКА в София
Локо Пд нанесе първа загуба на „червените”,
агитките се сбиха и забавиха началото на мача

отбора ще се срещнат на 1/4-финал за
Купата на България през март 2022 г.
отново в София.

Напрежението между агитките еска-

лира преди двубоя на “Българска ар-
мия”. Минути преди началото феновете
на двата отбора се сбиха на пистата пред
сектора за гости, както и на трибуните

между Сектор А и Сектор Б. Привърже-
ниците на домакините си пробиха път
по пистата и стигнаха до сектора с фе-
нове на “смърфовете”, където се стигна
до батални сцени. В тях е пострадал ад-
министраторът на ЦСКА Стойко Сака-
лиeв, получил удар със седалка в глава-
та. Заради мелето двубоят започна с ня-
колко минути закъснение.

Враждата между двете агитки е мно-
гогодишна. Ултрасите се биха и на пи-
стата пред централната трибуна на ста-
дион “Локомотив” през 2017 г.

На мача имаше турски скаути, за да
наблюдават нападателя на “армейците”
Жорди Кайседо. Националът на Еква-
дор обаче бе далеч от силните си мачове
с червения екип. Договорът му изтича в
края на сезона и е възможно да бъде
продаден през зимата, защото след Нова
година той е в правото си да преговаря
с други клубове и през лятото “червени-
те” ще го изтърват без пари. Интерес
към голмайстора на efbet Лига има от
страна на турския елитен Газиентеп,
който искаше да го привлече още по
време на летния трансферен прозорец.

Няколко от футболистите на Локо
(Пд) също представляват интерес за
скаутите. Сред тях са българските на-
ционали Петър Витанов и Бирсент Ка-
рагарен, както и играчът от представи-
телния тим на Узбекистан Парвиз
Умарбаев.
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оценки, които показваха
възможностите й. Боряна по-
втори класирането си от по-
следното световно в Баку, но
това класиране с днешна дата
не отговаря на възможностите
й. Изпусна си медалите и на
финалите, и в многобоя. А те
бяха напълно постижими! Има-
ше липса на концентрация, кое-
то е недопустимо за състезател
с нейната рутина. Не съм до-
волна от нейното участие! Пред-

СНИМКА БГНЕС

Рекордьорката вече с четири световни титли Дина Аверина,
близначката й - “бронзовата” Арина Аверина, и “сребърната”
на Световното в Китакюшу Алина Харнаско (вляво)

Калейн пак е четвърта,
Воложанина - седма в света
Илиана Раева коментира представянето на гимнастичките ни на Световното в Китакюшу

та си. Много съм доволна от
нейното участие!

На Таня й предстои драстич-
на промяна в стила на съчетани-
ята. За голямата гимнастика се
изисква всичко - блестяща по-
становка на тялото, виртуозност
и сръчност с уредите, чистота в
изпълнението и много артистич-
ност! С първите три се справя
много добре, но с последното
нещата не са никак добре. Тя
може и трябва да се справи с

този нелек проблем.
За другите...
Сериозно усещане за липса-

та на олимпийската шампионка
Линой Ашрам (Изр)! Нямаше
битка, нямаше силни страсти за
златния медал.

Световна шампионка стана
Дина Аверина, но тя не беше в
най-добрата си спортна форма.
Много по-добре изглеждаше на
Олимпиадата. Досега никога в
олимпийска година не сме има-

ли и световно първенство, а и
няма как да се сравнят двата
форума. Дина дойде да направи
рекорд за четвърта световна
титла и успя. Бореше се само
със себе си. Честито!

Алина Харнаско (Блрс) от-
ново беше впечатляваща, но и
при нея се видя лек спад във
формата. Напълно заслужи вто-
рото място.

Трета остана Арина Авери-
на с една нестабилна игра.

На нас ни предстои много
работа, новият правилник изи-
сква изключителна подготов-
ка. А и конкуренцията в наци-
оналния ни отбор ще бъде
много, много интересна...”,
завърши Раева.

Дина Аверина спечели ре-
кордна четвърта световна титла
в многобоя. По три титли имат
Мария Гигова и Мария Петро-
ва (Бъл), Евгения Канаева и Яна
Кудрявцева (Рус).

Президентът на Българската
федерация по художествена
гимнастика Илиана Раева напра-
ви анализ на завършилото Све-
товно първенство в японския
град Китакюшу. България оста-
на без медали от шампионата,
след като олимпийските шампи-
онки от ансамбъла не участваха
заради контузия на Лаура Тра-
атс. “Завърши световното
първенство за индивидуалните
ни гимнастички. Боряна Калейн
се класира 4-та, а Татяна Воло-
жанина - 7-а в дебюта си на
голямата сцена.

Боряна беше готова за по-
добро класиране и в състеза-
нието това ясно пролича. С
доста допуснати грешки, неста-
билна игра, тя получаваше

стои ни много сериозна работа,
защото талантът и възможнос-
тите й го изискват. Следващата
година и в нов олимпийски
цикъл, Боряна трябва да се по-
яви в съвсем различна светлина,
за да успее да реализира потен-
циала си. Това изисква много
сериозна промяна в трени-
ровъчния процес!

Таня направи отличен дебют
на световно първенство. Колко-
то повече навлизаше в състеза-
нието, толкова по-уверена ста-
ваше. Със своята категоричност
успя да принуди съдиите да
бъдат малко по-справедливи в
отсъжданията си. Показа класа,
показа и повече артистичност.
Заслужава хубави думи за сме-
лостта, концентрацията и сила-

Бронзовият медалист от
Олимпийските игри в Лон-
дон през 2012 г. Тервел
Пулев очаква следващият му
мач на професионалния ринг
да се проведе в чужбина.
Боксьорът ни е в отлично
здраве и тренира усилено,
въпреки че не знае кога, къде
и срещу кого ще се бие.

“В отлично здраве съм и
тренирам усилено. Очаквам
да излезе подходящо предло-
жение за чужбина. В Бълга-
рия за момента е трудно ор-
ганизирането на гала, пред-
вид въведените мерки за зе-
лени сертификати”, написа
Пулев в инстаграм.

Тервел
очаква
да се бие
в чужбина

Българският нападател Андрей
Гълъбинов вкара шестия си гол за Ре-
джина през сезона при победата с 2:0
над Перуджа. Това е 101-ви гол на
тарана в италианския професионален
футбол. Той има 6 попадения в Серия

Андрей Гълъбинов вече със 101 гола в Италия

А, 65 в Серия B (2 от тях са в плейо-
фите) и 30 гола в Серия C.

По-впечатляващо е, че Андрей
Гълъбинов е на осмо място сред гол-
майсторите в Серия B, които все още
играят. Пред него са Ардемани със

109 гола, Дионизи също със 109 гола,
Чано с 89, Кода с 88, Донарума със
77, Ди Кармине със 75 и Чофани с 69.
Със своите 65 попадения Гълъбинов е
много близо да изпревари нападателя
на Кремонезе Чофани.

Баскетбол (мъже)
НБЛ, IV кръг
Черноморец - Ямбол 110:78 (31:9,

28:21, 29:20, 22:28)
Рилски спортист - Спартак Пл

93:70 (26:26, 20:18, 18:12, 29:14)
Жени: Монтана - Шампион 2006

93:60 (33:16, 15:15, 19:8, 26:21)

РЕЗУЛТАТИ

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.00 ЦСКА 1948 - Арда
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
22.00 Уулвърхемптън - Евертън
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
19.00 Парма - Виченца
ПО РИНГ
21.45 Болоня - Каляри
ПО МАКС СПОРТ 3
20.30 Райо Валекано - Селта
ПО МАКС СПОРТ 4
23.00 Леванте - Гранада
5.05 Сиатъл Саундърс -
ЛА Галакси
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.00 “Мастърс” в Париж
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
20.00 Академик Пд - Балкан
ПО ЕВРОСПОРТ 1
СНУКЪР
14.45 и 20.45 Инглиш оупън

Президентът на България Румен Радев и председателят на
Българската федерация по шахмат 1928 Васил Антонов изиграха
символична партия за старта на турнира Accedia Masters IT,
в който участваха специалисти от IT сектора и боксьорът Тервел Пулев


